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Ośrodek Pomocy Społecznej w Kobylnicy 
informuje o możliwości składania 
wniosków na dodatek węglowy w 
wysokości 3 000 zł, który zasili budżety 
domowe gospodarstw domowych.
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Po pięcioletniej przerwie Disco Hit 
Festiwal powrócił do kalendarza 
wydarzeń w Gminie Kobylnica. Okazja 
była wyjątkowa, bowiem razem z 
Telewizją Polsat i artystami świętowaliśmy 
30-lecie nurtu disco polo w Polsce.
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Gmina Kobylnica wraz z fundacją 
„Nasza Ziemia” zaprasza do współpracy 
na rzecz poprawy stanu lokalnego 
środowiska w ramach kampanii 
„Sprzątanie Świata – Polska”.
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Dostosowanie sieci szkół do zwiększającej 
się liczby dzieci, dopasowanie infrastruktury 
oświatowej do potrzeb uczniów i 
obowiązujących standardów to dla 
Gminy Kobylnica szczególnie istotne 
wyzwania w nowym roku szkolnym.
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Festiwal Nowego Folkloru
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Co w prasie piszczyCo w prasie piszczy
Nadal z  opłakanym skut-

kiem mieszamy w  polskim 
prawie. Tym razem dosłownie. 
Tygodnik Angora podaje, że 
„9 sierpnia pierwsza prezes 
Sądu Najwyższego Małgo-
rzata Manowska losowała 
sędziów, spośród których 
prezydent wybierze sędziów 
orzekających w  nowej Izbie 
Odpowiedzialności Zawodo-
wej. Losowanie nie odbyło się 
bez problemów technicznych 
i wymiany plastikowych kulek 
bowiem otwierały się w trakcie 
mieszania. Może lepsze byłyby 
jajka z niespodzianką – głośno 
zastanawiała się Manowska”. 
Jakież to proszę Państwa 
prawdziwe i  znamienne, że 
nawet pani prezes mieszająca 
w plastikowych jajach żadnej 
niespodzianki po tym loso-
waniu się nie spodziewała, bo 
i czego można się spodziewać 
przy mieszaniu wśród zbuków. 
Prezeska Sądu Najwyższego 
Małgorzata Manowska wylo-
sowała we wtorek nazwiska 
33 sędziów, kandydatów do 
orzekania w  Izbie Odpowie-
dzialności Zawodowej. Pro-
cedura wyboru wywołała falę 
komentarzy wśród prawników, 
polityków i dziennikarzy. „Ja-
kież to żenujące i upokarzające 
dla instytucji Sądu Najwyższe-
go widowisko. Budzi niesmak 
i odrazę” - skomentował me-
cenas Michał Wawrykiewicz 
z Inicjatywy Wolne Sądy, a jego 
opinię zacytowała Gazeta Wy-
borcza. „To się nie dzieje, niech 
mnie ktoś uszczypnie! Losują 
członków Izby Sądu Najwyż-
szego. Nie wiedza, doświad-
czenie, nieskazitelny charakter 
i niezawisłość, ale losowanie 
decyduje, kto będzie orzekał! 
SN to była świątynia prawa, 

teraz przypomina cyrk na kół-
kach” - napisał tamże znany 
adwokat Jakub Wende. Trudno 
się dziwić otwierającym się ze 
zdumienia oczom luminarzy 
prawa, którzy są świadkami 
upadku i  upodlenia najwyż-
szych instytucji prawnych. Za-
strzeżenia do tych haniebnych 
procedur tuż przed rozpoczę-
ciem losowania zgłosił prezes 
Izby Pracy i Ubezpieczeń Spo-
łecznych SN, Piotr Prusinowski. 
W oświadczeniu podpisanym 
przez siedmioro sędziów SN 
wskazano, że m.in. wyznacze-
nie sędziów nowej izby przez 
prezydenta stoi w sprzeczno-
ści ze standardem „sądu usta-
nowionego ustawą”, informuje 
Dziennik Zachodni. Według 
tych sędziów losowanie i póź-
niejsze wyznaczenie składu 
nowej izby przez prezydenta 
narazi Polskę na konieczność 
wypłaty kolejnych odszkodo-
wań. Dostojne grono sędziow-
skie strzępi język po próżnicy, 
bo zainteresowane strony 
dobrze sobie zdają sprawę 
z nieuchronności tego faktu, 
a i tak żabę tą będą konsumo-
wać do końca. Kolegium Sądu 
Najwyższego wyłoniło 33 
nazwiska sędziów SN, którzy 
są kandydatami do Izby Od-
powiedzialności Zawodowej. 
Losowanie w  charakterze 
sierotki przeprowadziła sama 
pierwsza prezes prof. Małgo-
rzata Manowska. Opozycja 
podsumowała jego przebieg 
jako „farsę”, a Sąd Najwyższy 
nazwała „salonem gier” - in-
formuje Newsweek. Określe-
nia może trochę na wyrost, 
bo nawet farsa w doborowej 
obsadzie może być ucztą dla 
ducha, nie mówiąc już o luk-
susach ekskluzywnego kasyna. 

W ciemno jednak nie wybiera 
się panienek nawet w  naj-
podlejszych domach uciech. 
Z  tej zapewne przyczyny, 
prezes Izby Karnej SN Michał 
Laskowski, wyraził nadzieję, 
że najlepiej, gdyby prezydent 
powołał do nowej izby starych 
sędziów, wobec których nie są 
zgłaszane wątpliwości natury 
ustawowej i  konstytucyjnej 
co do sposobu ich powołania 
- informuje Rzeczpospolita. 
„A co, pomarzyć nie wolno?” 
- dodał od siebie cytowany 
w tym samym artykule sena-
tor Krzysztof Kwiatkowski, były 
minister sprawiedliwości. Choć 
Izba Dyscyplinarna przeszła do 
historii, z Brukseli nadal płyną 
sygnały, że powstały w jej miej-
sce organ może nie spełniać 
wymogów, postawionych we 
wspomnianych kamieniach 
milowych. Wprost dodaje, że 
obiekcje te podzielają również 
politycy opozycji. Izba Odpo-
wiedzialności Zawodowej 
nie daje gwarancji prawo-
rządności i wypłaty środków 
europejskich (...). Jedna z po-
prawek [zgłoszonych przez 
PSL w  trakcie procedowania 
nowelizacji – red.] wprowa-
dzała wymóg, by w  nowej 
izbie znaleźli się sędziowie 
z co najmniej siedmioletnim 
stażem w Sądzie Najwyższym. 
Rządzący nie skorzystali, uzna-
li, że mają monopol. Widać, 
że niestety nie załatwili tych 
pieniędzy, obiecali 770 mld zł 
z Funduszu Odbudowy, to nie 
trafia do Polski, a wciąż płaci-
my kary – skomentował we 
Wprost lider PSL Władysław 
Kosiniak-Kamysz. Jakby trafiła 
kosa na kamyk.

Przeglądu prasy dokonał
Tadeusz Gawlik

Rada Gminy uchwaliła
11 sierpnia 2022

Porządek sesji:
1. Otwarcie LIII sesji Rady Gminy – stwierdze-

nie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy 

Kobylnica w okresie międzysesyjnym.
3a. Wręczenie nagród z okazji Święta Policji.

4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kobylnica;
b) zmiany uchwały budżetowej Gminy Ko-

bylnica na 2022 rok;
c) zmiany Statutu Gminy Kobylnica;
d) uchwalenia Statutów Sołectw Gminy 

Kobylnica;
e) poboru w drodze inkasa podatku rolnego 

od osób fizycznych, podatku od nieru-
chomości od osób fizycznych, podatku 
leśnego od osób fizycznych, łącznego 
zobowiązania pieniężnego oraz wyzna-
czenia inkasentów i określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso;

f ) zmieniająca uchwałę w  sprawie ter-
minu, częstotliwości i  trybu uiszczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi;

g) zmieniająca uchwałę Nr XLV/402/2022 
Rady Gminy Kobylnica z dnia 3 lutego 
2022 r. w  sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 
ratowników Ochotniczych Straży Po-

żarnych działających na terenie Gminy 
Kobylnica w latach kalendarzowych 2022 
i 2023;

h) przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru przy ulicy 
Irysowej w Kobylnicy;

i) przystąpienia do sporządzenia miejsco-
wego planu zagospodarowania prze-
strzennego dla części obrębów Kwako-
wo i Luleminko – Maszkowo w Gminie 
Kobylnica;

j) udzielenia dotacji na prace konserwator-
skie, restauratorskie lub roboty budowla-
ne przy zabytku wpisanym do rejestru za-
bytków województwa pomorskiego, nie 
stanowiącym własności Gminy Kobylnica;

k) zmiany uchwały Nr XXXVI/330/2021 Rady 
Gminy Kobylnica z dnia 27 maja 2021 r. 
w  sprawie zasad udzielania i  rozmiaru 
obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycielom, któ-
rym powierzono stanowisko kierownicze 
oraz w sprawie określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
niektórych nauczycieli obowiązujący 
w szkołach i placówkach prowadzonych 
przez Gminę Kobylnica.

5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Wolne wnioski.
7. Zakończenie LIII sesji Rady Gminy Kobylnica.

Będą kolejne wyremontowane 
ulice w Gminie Kobylnica 
W  Urzędzie Gminy Kobylnica podpisano dwie umowy na 
przebudowę jednej z ulic we Wrzącej oraz Alei Orzechowej 
w Kobylnicy.

Wójt Gminy Kobylnica Leszek Kuliński 
podpisał umowy na przebudowę dwóch 
ulic w Gminie Kobylnica. Pierwsza inwestycja 
dotyczy przebudowy ulicy we Wrzącej, która 
znajduję się w centrum wsi, w sąsiedztwie 
świetlicy, przez mieszkańców potocznie 
zwaną ulicą Kozią. Zgodnie z  podpisaną 
umowę zadanie obejmie usunięcie starych 
płyt betonowych i  zastąpienie ich równą 
kostką. Wykonane zostanie także odwodnie-

nie drogi, które pomoże w odprowadzeniu 
deszczówki.

Dzięki zawarciu drugiej z  podpisanych 
umów wyremontowana zostanie także 
Aleja Orzechowa w  Kobylnicy od strony 
ulicy Wodnej. To krótki odcinek dojazdowy 
do boiska sportowego. Wcześniej w  tym 
rejonie przebudowano ulicę Sportową oraz 
ulicą Wodną na odcinku od Alei Orzechowej 
do Rzecznej. 
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Trwają inwestycje w Gminie 
Kobylnica 
Obecnie w Gminie Kobylnica realizowanych jest kilka kluczowych inwestycji infrastruktu-
ralnych. Budowa większości z nich rozpoczęła się wiosną tego roku. Po kilku miesiącach 
można zobaczyć efekty podjętych działań. 

W tym roku Gmina Kobylni-
ca zaczęła realizację ważnych 
inwestycji, które poprawią 
komfort życia jej mieszkań-
ców w  różnych obszarach. 
Duże postępy prac widać 
przy budowie hali sportowej 
przy Szkole Podstawowej 
w Kwakowie. Od maja udało 
się wybudować fundamenty, 
a w chwili obecnej powstają 
ściany nośne wyznaczające 
kształt bryły budynku. Oprócz 
tego udało się postawić zbior-
nik retencyjny, który będzie 
magazynował nadmiar wody 
podczas intensywniejszych 

opadów. Zgodnie z  planami 
realizacja budowy hali sporto-
wej w Kwakowie powinna być 
ukończona do grudnia 2023 
roku. Przypomnijmy, że obiekt 
będzie posiać rozkładane 
trybuny na 100 miejsc, a po-
wierzchnia samego parkietu 
wyniesie ponad 900m2. Koszt 
inwestycji to 10,5 mln złotych.

Zaawansowane prace widać 
także w przypadku termomo-
dernizacji Szkoły Podstawowej 
w Kobylnicy. Od wiosny udało 
się położyć nową elewację na 
dwóch budynkach szkolnych: 
hali sportowej oraz pierwszym 

i najstarszym budynku szkoły. 
Natomiast praktycznie całko-
wicie wymieniono już stolar-
kę okienną, która dodatkowo 
poprawi izolację budynków. 
Najintensywniejsze i  naj-
bardziej uciążliwe działania 
zaplanowano na mijające 
wakacje, tak aby zrealizować 
je przed powrotem dzieci do 
szkoły. Koszt inwestycji wynosi 
13 mln zł, z czego 5,5 mln sta-
nowią środki pozyskane z tzw. 
funduszy norweskich. 

Ku końcowi zbliżają się prace 
przy budowie drugiego budyn-
ku Urzędu Gminy Kobylnica. Do 

wykonania pozostały jeszcze 
prace wykończeniowe obiektu 
oraz prace polegające na ume-
blowaniu wnętrz. Sporo dzieje 
się także przy przebudowie uli-
cy Transportowej w Kobylnicy. 
Na jednym z remontowanych 
odcinków położono już pierw-
szą warstwę asfaltu oraz chod-
niki, a na skrzyżowaniu z ulicą 
Szczecińską zamontowano 
słupy z sygnalizacją świetlną. 
Kolejne odcinki sukcesywnie 
poddawane są dalszej prze-
budowie. Finalizacja prac 
przewidziana jest na koniec 
października tego roku. 

Budowa hali sportowej w Kwakowie Drugi bydynek Urzędu Gminy

Prace na ul. Transportowej idą pełną parą Szkoła Podstawowa w Kobylnicy

Kontrole zbiorników wodnych
Straż Gminna w  Kobylnica przystąpiła do akcji kontroli stawów i  cieków 
wodnych pod kątem zanieczyszczenia i śnięcia ryb. Na szczęście nie wykryto 
przypadków ich zanieczyszczenia. 

W sierpniu Straż Gminna w Ko-
bylnicy rozpoczęła kontrolę zbior-
ników wodnych, stawów i  jezior 
oraz cieków wodnych. Chodzi 
przede wszystkim o  przypadki 
przyduchy ryb spowodowanej bra-
kiem tlenu w wodzie, co z kolei było 
następstwem wysokich tempera-
tur. Akweny wodne monitorowano 
także pod kątem skarżenia, jednak 
podczas przeprowadzonych dzia-
łań nie wykryto zdarzeń zagraża-
jących środowisku. Przuducha jest 
zjawiskiem naturalnym, które może 
powodować śnięcie ryb. Wszystkie 
zauważone przypadki należy zgło-
sić Straży Gminnej w Kobylnicy. 

Złóż wniosek 
o dodatek węglowy
Ośrodek Pomocy Społecznej w Kobylnicy informuje 
o możliwości składania wniosków na dodatek wę-
glowy w wysokości 3 000 zł, który zasili budżety 
domowe gospodarstw domowych.

Dodatek przysługiwał bę-
dzie gospodarstwom domo-
wym, dla których głównym 
źródłem ogrzewania jest ko-
cioł na paliwo stałe, kominek, 
koza, ogrzewacz powietrza, 
trzon kuchenny, piecokuch-
nia, kuchnia węglowa lub 
piec kaflowy na paliwo stałe 
– zasilane węglem kamien-
nym, brykietem lub peletem, 
zawierającymi co najmniej 
85% węgla kamiennego.

W  zaproponowanym roz-
wiązaniu nie ma kryteriów 
dochodowych. Warunkiem 
otrzymania dodatku będzie 
wpis lub zgłoszenie źródła 
ogrzewania do Centralnej 
Ewidencji  Emisyjności 
Budynków, w  którym to 
zgłoszeniu wskazane zo-
stało jako główne źródło 
ogrzewania lokalu ww. 
urządzenia.

Wnioski o dodatek węglo-
wy – podobnie jak w  przy-
padku dodatku osłonowego, 
można składać w  Ośrodku 
Pomocy Społecznej ul. Wod-
na 20/3 76-251 Kobylnica (tel. 
59 842-99-75 lub 59 842-96 -16) 
w godzinach pracy Ośrodka tj.:

• Poniedziałek w  godzinach 
od 7:30 do 16:30 

• Wtorek – czwartek w godzi-
nach od 7:30 do 15:30.
Piątek jest dniem przezna-

czonym na pracę urzędnika 
i wnioski nie będą w tym dniu 
przyjmowane. 

Prosimy o bieżące śledzenie 
komunikatów dostępnych 
na stronach internetowych 
Gminy Kobylnica www.kobyl-
nica.pl oraz Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Kobylnicy www.
opskobylnica.pl. Zachęcamy 
również do skorzystania 
z aplikacji na telefon „Blisko”, 
za pomocą której otrzymacie 
Państwo bieżące informacje 
o ewentualnych zmianach.

Wnioski o wypłatę dodatku 
węglowego będzie można 
składać do 30 listopada 2022r. 
Wnioski złożone po tym ter-
minie nie będą rozpatrywane.

Jednocześnie informujemy, 
że wypłata świadczeń nastą-
pić ma w  terminie 30-tu dni 
od daty złożenia wniosku, 
pod warunkiem otrzymania 
środków na realizację zadania 
z budżetu państwa.

Informacja o  prze-
jazdach środkami 
komunikacji miej-
skiej osób 70+

Decyzją Prezydenta Mia-
sta Słupska, z dniem 1 wrze-
śnia 2022 r. wszystkie osoby 
w  wieku 70 lat i  więcej, 
które do tej pory mogły ko-
rzystać z bezpłatnych prze-
jazdów komunikacją miej-
ską, a  od dnia 1 września 
2022 r. nie będą posiadały 
Słupskiej Karty Mieszkańca, 
będą musiały zakupić bilet 
z ulgą 50% w przewozach 
organizowanych przez Za-
kład Komunikacji Miejskiej 
w Słupsku na terenie Gminy 
Kobylnica i Miasta Słupska.

Z okazji lipcowego Święta Policji Wójt Gminy Leszek 
Kuliński spotkał się 22 lipca z policjantami i pracow-
nikami kobylnickiego posterunku Policji. 

Składając życzenia Wójt Kuliński mówił, że służba poli-
cyjna niesie ze sobą wiele wyzwań i wyrzeczeń, ale wierzy, 
że daje ona wiele satysfakcji i poczucia dobrze spełnionego 
obowiązku. Jak dodał, jest to służba bezustanna, bowiem 
Policjantem jest się także i po służbie. Wójt Gminy życzył 
policjantom powodzenia w staraniach o spokój i bezpie-
czeństwo i podziękował w imieniu mieszkańców za trud, 
zaangażowanie i sumienność w realizacji codziennych za-
dań, dzięki którym wszyscy możemy czuć się bezpiecznie. 
Kurier Sołecki przyłącza się do życzeń.

W SKRÓCIE
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Biblioteka pod chmurami
Podczas wakacji w Gminie Kobylnica odbyło się tradycyjnie wiele sołeckich festynów. Na więk-
szości z nich można było zobaczyć również stoisko naszej gminnej biblioteki. A co w środku? 

Gmina Kobylnica najlepsza!
W sobotę 6 sierpnia w słowackim Vitaz odbyły się Mistrzostwa w gotowaniu gulaszu. Była to doskonała 
okazja do zaprezentowania talentów kulinarnych mieszkańców naszej Gminy.

Przede wszystkich sprze-
daż książek za symboliczną 
złotówkę. Pozycje te pocho-
dzą z  tzw. melioracji księgo-
zbioru – czyli wycofywania 
woluminów z  obiegu. Na 
festyny trafiły również książki 
z przyniesionych do biblioteki 
nadmiarowych darów, które 
z  różnych powodów nie są 
włączane do zasobów kobyl-
nickiej książnicy.

Książki, które można było 
nabyć to najczęściej pozycje 
popularno-naukowe, powieści 
obyczajowe, kryminały i  lite-
ratura dla dzieci. Pojawiły się 
również poradniki kulinarne 
oraz regionalia. Dochód ze 

sprzedaży przeznaczany jest na 
zakup nowości wydawniczych 
zgłoszonych przez czytelników, 
które regularnie trafiają na 

półki biblioteki. Oprócz tego 
w namiocie GBP prowadzone 
były animacje dla dzieci, za-
bawy literackie dla młodzieży 

i  dorosłych. Można również 
było zapytać o ofertę biblioteki, 
o to jak zapisać się do niej i na 
jakich zasadach można korzy-
stać z księgozbioru.

Bibliotekarki z  Kobylni-
cy uczestniczyły ostatnio 
w  pikniku charytatywnym 
w  Kruszynie. Zebrane środki 
wsparły wyjątkowo szczytny 
cel – pomoc dla znanego w re-
gionie społecznika - Ireneusza 
Borkowskiego.

Warto zatem odwiedzać 
stoisko biblioteczne, najbliż-
sza okazja pojawi się już na 
początku września podczas 
Gminnego Święta Plonów.

Wspólna zabawa wraz z Węgrami, Cze-
chami i Słowakami była nie tylko okazją 
do odwiedzin naszej partnerskiej gminy 
leżącej w malowniczej kotlinie Doliny 
Potoku, ale i pokazania, że w przygo-
towywaniu wyjątkowych potraw nie 
mamy sobie równych. Gminę Kobylnica 
reprezentowali Elżbieta Surmacz, Marze-
na Kaczor, Alicja Szymańska i Ryszard 
Cichosz, którzy gościli na zaproszenie 
Wójta tamtejszej Gminy Pana Jana Ba-

logi. Jak się okazało pozostałe drużyny 
nie miały żadnych szans z naszą ekipą. 
Przygotowany przez naszą reprezenta-
cję gulasz okazał się najlepszy zyskując 
największą aprobatę w oczach jury, które 
oceniało kulinarne talenty uczestników 
tych nietypowych mistrzostw. Kurier 
Sołecki serdecznie gratuluje naszym 
reprezentantom, licząc przy okazji na 
zapoznanie się w niedługim czasie ze 
smakiem mistrzowskiego dania.

Ulica Wierzbowa 
zyskała nową 
nawierzchnię
Na mapie Gminy Kobylnica pojawiła się kolejna świe-
żo przebudowana ulica. Mowa o ulicy Wierzbowej 
w Kobylnicy, która po remoncie zyskała betonową 
nawierzchnię i kanalizację deszczową. 

Ulica Wierzbowa to ponad 
półkilometrowy odcinek drogi 
znajdujący się w Kobylnicy na 
osiedlu domków jednorodzin-
nych przy granicy z Widzinem. 
Dotychczas ulica utwardzona 
była specjalnym kruszywem, 
jednak od kilku tygodni jej 
mieszkańcy mogą poruszać 
się po nowej nawierzch-

ni. Prace remontowe ulicy 
Wierzbowej objęły oczywiście 
samą przebudowę drogi, która 
została utwardzona betono-
wą nawierzchnią. Ponadto 
w ramach zadania wykonano 
kanalizację deszczową, która 
poprawi odwodnienie terenu. 
Koszt zadania wyniósł około 
600 tysięcy złotych. 
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Gmina Kobylnica 
wspiera sportowe 
emocje!
23 lipca w trakcie festynu sołeckiego w Bo-
lesławicach Wójt Gminy Leszek Kuliński 
wraz z  sołtys Bolesławic Joanną Michalak 
dokonali oficjalnego otwarcia boiska, które 
po remoncie zyskało nową nawierzchnię. 

Nowa sztuczna murawa 
boiska to doskonała okazja 
na organizację wydarzeń 
i  sportowe emocje w  nowej 
oprawie. Było uroczyste prze-
cięcie wstęgi, specjalny tort 
okolicznościowy i oczywiście 
wiele atrakcji przygotowanych 

dla mieszkańców w  ramach 
festynu sołeckiego.

Obiekt przed pracami 
remontowymi nie sprzyjał 
sportowym pasjom naszych 
mieszkańców. Zniszczona 
nawierzchnia, dziury w ziemi, 
zniszczone bramki, wszystko to 

Wojewódzki Konkurs na Wieniec Dożynkowy
Każdego roku podczas Dożynek Wojewódzkich organizowany jest konkurs 
na najpiękniejszy tradycyjny wieniec dożynkowy. W tym roku zgłoszenia 
można wysyłać do 12 września.

18 września 2022 r. podczas wydarzenia 
Pomorskie Święto Plonów – Dożynki Wo-
jewódzkie w Debrznie dowiemy się, który 
z wieńców okaże się najlepszy. Wieńce do-
żynkowe mogą być wykonane z kwiatów, 
zbóż lub innych płodów rolnych czy roślin 
uprawianych w regionie. Nie wolno stosować 
plastiku, styropianu czy sztucznych kwiatów. 
Wieniec nie może także obrażać uczuć reli-
gijnych czy gloryfikować przemocy. Wieńce 
oceniać będzie specjalnie powołana przez 
marszałka województwa komisja.

Zdobywca pierwszego miejsca otrzyma 
3  tys. zł, za drugie miejsce przyznana zo-
stanie nagroda w wysokości 2 tys. zł., a za 

trzeci stopień podium 1500 zł. Przewidziano 
również trzy wyróżnienia po 500 zł.

Zgłoszenia do konkursu należy przesyłać do 
Departamentu Środowiska i Rolnictwa Urzę-
du Marszałkowskiego Województwa Pomor-
skiego. Termin zgłoszeń upływa 12 września.

Konkurs na najpiękniejszy wieniec dożyn-
kowy organizowany jest przez Województwo 
Pomorskie. Ma on na celu nie tylko promocję 
dziedzictwa kulturowego pomorskiej wsi, 
ale także aktywizację mieszkańców naszego 
regionu i zachęcenie do podejmowania dzia-
łań służących zachowaniu lokalnych tradycji.

Regulamin oraz formularz zgłoszenio-
wy i  szczegóły Konkursu dostępne na 
www.kobylnica.pl

Szeroka oferta biblioteki dla najmłodszych
Czy wiesz, że w bibliotece można znaleźć książki obrazkowe, książki-zabawki, 
książki kontrastowe lub specjalne do nauki czytania? To oferta skierowana do 
kilkulatków, również tych, którzy nie potrafią jeszcze czytać.

Książki obrazkowe, jak pod-
powiada nazwa zawierają się 
w  ilustracjach. Często mają 
większy format i  sztywniej-
sze strony. Ich przeglądanie 
pobudza wyobraźnię, rozwija 
spostrzegawczość oraz zdol-
ność logicznego myślenia. 
Nie zawierają tekstu lub 
mają go bardzo niewiele, ale 
są na tyle barwne i ciekawe, 
że można tworzyć wspólnie 
z dzieckiem na ich podstawie 
własną opowieść.

Książki-zabawki to senso-
rycznie zbudowane publikacje. 
Dotykając wypukłych kształ-
tów, słuchając dźwięków, oglą-
dając wycinanki, rozkładając 
obrazki w 3D można zaciekawić 
dziecko treścią, a jednocześnie 
zagwarantować przy tym ele-
ment zabawy. Książki kontra-
stowe wyróżniają biało-czarne 
barwy. One z kolei stymulują 
wzrok, jak również koordynację 
ruchowo-wzrokową.

W  kobylnickiej bibliotece 
wyodrębniono również dla 
maluchów półkę „Uczę się 
czytać”. Zawiera ona kilka 
książkowych serii ułatwiają-
cych naukę czytania o  stop-
niu trudności dostosowanym 
do różnych grup wiekowych. 
Jedną z ciekawszych jest seria 
„Czytam sobie”.

Dodatkowo do dzieci 
w  przedziale 0-6 lat skiero-
wany jest program Instytutu 

Książki pn. „Mała Książka, 
Wielki Człowiek” realizowany 
już od kilku lat w  Bibliote-
ce w  Kobylnicy i  jej filiach. 
Zapisując się do biblioteki 
dzieci otrzymują wyprawkę 
czytelniczą i dzięki specjalnej 
karcie z naklejkami mają mo-
tywację do kolejnych wizyt 
w  bibliotece. Po uzbieraniu 
kompletu naklejek otrzymują 
dyplom i  drobny upominek 
od bibliotekarek.

Żeglarska przygoda uczniów 
z naszej Gminy
Gmina Kobylnica od dłuższego czasu 
uczestniczy w projektach, które wśród 
uczniów promują sporty wodne. Jednym 
z nich był obóz przy jeziorze w Bobięci-
nie, gdzie uczestnicy szlifowali swoje 
żeglarskie umiejętności. 

W ramach projektu „Rejs po 
wiedzę - rozwój kompetencji 
kluczowych uczniów i  na-
uczycieli poprzez edukację 
morską i żeglarską na terenie 
Miasta Słupska oraz Gminy 
Słupsk i Gminy Kobylnica”, re-
alizowanego z  Regionalnego 
Programu Operacyjnego Wo-
jewództwa Pomorskiego na 
lata 2014-2020, dzieci z Gminy 
Kobylnica mają okazję uczestni-
czyć w obozach żeglarskich nad 
jednym z najpiękniejszych je-
zior na pomorzu w Bobięcinie. 

Obóz zorganizowany przy 
współpracy klubu żeglar-
skiego Prosport to dla wielu 
dzieci początek przygody 
z żeglarstwem. Podczas zajęć 
szkoleniowych uczniowie na-

szych szkół zdobywają nowe 
umiejętności i  doświadcze-
nie, a  celem wyjazdu jest 
zaszczepienie pasji do że-
glarstwa i czerpania radości 
z aktywności sportowej. Dzie-
ci uczą się współdziałania 
w  grupie, budowania wiary 
we własne możliwości, sa-
modzielności, kreatywnego 
myślenia i przede wszystkim 
zdrowego współzawodnic-
twa. Zajęcia odbywają się 
na łodziach typu Optymist, 
Marine 19 czy Omega. 

Oprócz treningów żeglar-
skich regularnie prowadzone 
są zajęcia ogólnorozwojowe, 
gry rekreacyjne oraz inne 
formy aktywności fizycznej 
między innymi pływanie na 

deskach SUP. Uczestnicy zdo-
bywają wiedzę na temat reguł 
bezpieczeństwa na wodzie, 
wiązania węzłów, budowie 
jachtu, teorii żeglowania, 
podstaw nawigacji morskiej 
oraz prac bosmańskich. 
Wieczorem młodzi żeglarze 
spędzają czas na żeglarskich 
opowieściach i szantach przy 
ognisku.

powodowało, że boisko w Bole-
sławicach nie spełniało swojej 
funkcji. Wychodząc na przeciw 
potrzebom mieszkańcom 
30 maja Wójt Leszek Kuliński 

podpisał umowę z wykonaw-
cą w sprawie realizacji zadania, 
które zostało sfinansowane 
z  budżetu Gminy Kobylnica 
w kwocie prawie 250 tys. zł.

W SKRÓCIE

Gmina Kobylnica dostanie dofinansowa-
nie w kwocie 40 mln zł na budowę obwodni-
cy Kobylnicy. Zostanie ona połączona z miej-
skim ringiem jej kobylnickim odcinkiem 
pomiędzy ulicą Słoneczną a granicą gminy, 
czyli nowego przebiegu DK 21, która od-

ciąży ulicę Główną w Kobylnicy. Informację 
przekazano 3 sierpnia w trakcie konferencji 
w  słupskim Ratuszu z  udziałem Ministra 
i rzecznika rządu Pana Piotra Müllera oraz 
Pana Grzegorza Pudy, Ministra Funduszy 
i Polityki Regionalnej. 
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OkiemWÓJTA
Okres wakacyjny w  polityce był 

zawsze z natury rzeczy nudny. Dziś, 
w czasie zażartych kampanii wybor-
czych, sporów politycznych, galo-
pującej inflacji i  ościennych wojen 
już dawno zapomniano o „sezonie 
ogórkowym” i nikt nawet przypad-
kiem nie wspomni o  tajemniczym 
potworze z  Loch Ness, o  wielkiej 
stopie Yeti nie mówiąc. Kraj i  jego 
regiony żyją poważnymi problema-
mi, jakie niesie im samo życie oraz 
bohatersko przezwyciężają proble-
my, które ich władze same sobie 
tworzą. W naszym regionie na tapetę 
polityczną wróciła od lat wałkowana 
sprawa poszerzenia granic admini-
stracyjnych Miasta Słupska kosztem 
Gminy Słupsk. Pod koniec lipca 2022 
roku, a więc po przyjęciu stosownej 
decyzji Rady Ministrów, na salonach 
władzy i w sali obrad Rady Miasta roz-
gorzała dyskusja, czy ta decyzja jest 
dla miasta sukcesem czy porażką. Na 
kolejnej sesji Rajców podzieliło jedno 
słowo. Nie byli zdecydowani, czy de-
cyzję o wyznaczeniu nowych granic 
powinni przyjąć „z  zadowoleniem”. 
Politycznego wydźwięku sprawie 
nadaje fakt, że część przyznanych 
miastu gruntów to teren nieużytków 

po zlikwidowanym w  tym miejscu 
poligonie wojskowym, a który Gmina 
Słupsk otrzymała w ramach rekom-
pensaty za tereny przeznaczone pod 
strategiczne potrzeby tarczy antyra-
kietowej. Gmina w ostatnich latach 
zainwestowała tam znaczne środki, 
w  budowę drogi i  uzbrojenie tego 
terenu. Dziś decyzją władz z nowego 
rozdania została pozbawiona tego 
terenu dopłacając cenę poniesionych 
kosztów. Na gotowe przychodzi się 
łatwo. 

Szanowni Państwo
Jak ten czas leci. Urząd Wójta 

sprawuję już blisko 24 lata. Miałem 
przyjemność współpracować w tym 
czasie z 5 prezydentami Słupska. Kil-
ku nadal zasiadających w ratuszu rad-
nych zapewne pamięta nasz model 
współpracy z czasów prezydentury 
Jerzego Mazurka, Jerzego Wandzla 
czy też Macieja Kobylińskiego. Może 
to była inna wizja współpracy, niż ta 
która jest preferowana przez obecne 
władze miasta, bo była to koncepcja 
oparta na dobrosąsiedzkich podsta-
wach, wzajemnym poszanowaniu 
partnerów oraz wspólnych kon-
cepcjach gospodarczych i  inwesty-
cyjnych. Pani Prezydent na forum 
sesji przypomniała też znamienny 

zarzut ze spotkania w  MSWiA: 
„mieliście wiceministra i  nie zrobił 
w tym okresie zbyt wiele w kierunku 
poszerzenia granic miasta”. Tak było, 
Pani Prezydent, bo to była inna wizja 
współpracy! Bo my byliśmy zgodnie 
orędownikami tworzenia związku 
komunalnego działającego na rzecz 
rozwoju regionu. To nieżyjący już vice 
prezydent Miasta Słupska Andrzej 
Obecny tworzył wraz z  sąsiednimi 
gminami wspólną strategię rozwo-
ju m.in. komunikacyjną. Oto kilka 
przykładów naszego udziału w tym 
wciąż sprawdzającym się przed-
sięwzięciu. W  czerwcu 2000 roku 
z  Jerzym Mazurkiem podpisałem 
porozumienie o finansowaniu wielu 
działań, z których korzystali w mieście 
mieszkańcy Gminy Kobylnica. Wśród 
nich współfinansowanie przedszkoli, 
na które gmina Kobylnica corocznie 
przeznacza ok. 2 mln. zł, finansowanie 
komunikacji MZK, z której korzystają 
mieszkańcy gminy - to roczny koszt 
ponad 300 tys. zł. Wspieramy dzia-
łalność klubów sportowych i innych 
organizacji pozarządowych, które 
otrzymują ponad 150 tys. zł na swo-
ją działalność. Wspieramy również 
działalność kulturalną przeznaczając 
środki na organizację różnych form 
działalności artystycznej, takich jak 

np. Festiwal Pianistyki Polskiej czy 
wspierane finansowo spektakle 
teatralne i  inne przedsięwzięcia 
muzyczne w  Filharmonii. My nie 
bierzemy nic za darmo, a w naszych 
programach kulturalnych biorą 
udział tysiące mieszkańców miasta. 
Jeśli miasto chce być dominującym 
w regionie liderem, to musi najpierw 
przez swą ofertę gospodarczą, socjal-
ną, kulturalną i każdą inną sprawić, by 
w jego granicach chcieli - a nie musieli 
- mieszkać ludzie W roku 1994 Słupsk 
liczył 103 tys. mieszkańców i  miał 
taką samą powierzchnię jak obecnie. 
Dzisiaj liczy niespełna 90 tys. miesz-
kańców. Czyżby tylko powierzchnia 
jednostki administracyjnej miała 
wpływ na liczbę mieszkańców, jak 
i dominującą rolę w regionie? Zapew-
ne nie. Dlaczegóż to zatem w Słupsku 
tak radykalnie ubywa mieszkańców? 
Bo się wyprowadzili do sąsiednich 
gmin, gdzie stworzyliśmy im odpo-
wiednie warunki zamieszkania, roz-
wijając w latach 2000 infrastrukturę, 
niejednokrotnie się zadłużając, aby 
realizować niezbędne do godnego 
funkcjonowania inwestycje.

Szanowni Państwo
Zobaczymy, co przyniesie przy-

szłość. Dziś nadal ściga się indywi-

dualnych uchodźców ze Słupska 
ekspansywnym przesuwaniem 
granic terytorialnych nie pytając 
mieszkańców o zdanie. O granicach 
administracyjnych jednostek tery-
torialnych w  cywilizowanych pań-
stwach powinni decydować miesz-
kańcy w plebiscytach i referendach, 
a nie urzędnicy najwyższego szczebla 
według klucza partyjnego czy osobi-
stych sympatii. Warto się też zasta-
nowić, czy nie lepiej współpracować 
dla lokalnego rozwoju, bo przed 
nami środki europejskie w  ramach 
Miejskich Obszarów Funkcjonalnych 
czy też Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych. Czy zatem nie byłoby 
lepiej wspólnie zdecydować o prze-
znaczeniu tych środków z pożytkiem 
dla subregionu słupskiego, czy dalej 
toczyć terytorialne wojny. Czy mia-
sto będzie nadal wyciągać rękę po 
kolejne zurbanizowane za pieniądze 
naszych mieszkańców tereny? My 
na pewno będziemy starali się nadal 
inwestować i rozwijać. Chcielibyśmy 
mieć tylko pewność dla kogo. Warto 
rozejrzeć się dookoła i  zastanowić 
się, czego miastu brakuje. Może wizji 
rozwoju… a może czegoś innego?

Orwellowskie porównania klas, 
warstw i  grup społecznych do fol-
warcznej zwierzyny jest o tyle nie na 
miejscu, że życie już dawno przerosło 
kabaret i nic śmiesznego w tym nie 
ma, a po drugie, porównywanie nie-
których decydentów i polityków do 
sympatycznych mieszkańców fermy 
można by uznać za rodzaj niezasłu-
żonej nobilitacji tych pierwszych 
i  wydaje się w  każdej odsłonie być 
przynajmniej odrobinę passé. Dziś 
zatem spójrzmy na nasze polityczne 
podwórko niejako przez pryzmat trzy-
many w ręku Jonathana Swifta, bo to 
właśnie podróże stały się naczelną do-
meną wszelkiego rodzaju kampanii. 
Wszelkiego rodzaju, piszę, bo zważcie 
Państwo - kandydatów na cukier też 
do skupu zawieźć trzeba. „Ruszamy 
więc w  drogę z  naszą opowieścią” 
powiedział J. Kaczyński - Guliwer 
polskiej polityki i  poszły konie po 

betonie w ostrym cieniu mgły. Poszły 
do Białegostoku, Bielska Podlaskiego, 
Kielc, Grójca i kilku innych miejscowo-
ści. Nie były to jednak spontaniczne 
wiece tylko swoiste, zamknięte 
demonstracje partyjnej odrębności 
i społecznego separatyzmu. Na dobrą 
sprawę nie powinny też mieć one nic 
wspólnego z  kampanią wyborczą, 
bowiem art. 104 Kodeksu wybor-
czego, a więc Ustawy precyzuje, że 
Kampania wyborcza rozpoczyna się 
z dniem ogłoszenia aktu właściwego 
organu o zarządzeniu wyborów i ule-
ga zakończeniu na 24 godziny przed 
dniem głosowania. Na razie jednak 
nikt tego przepisu prawa nie zmienił. 
Siłą rzeczy każde wcześniejsze, bądź 
późniejsze działanie organizacji bądź 
partii politycznej ubiegających się 
o mandaty do polskiego parlamentu 
jest z litery prawa, działalnością prze-
stępczą. Nikt na to nie zwraca jednak 

uwagi. Wolno jednym to i drudzy har-
cować poczęli. Tyle o prawnej stronie 
medalu. Teraz trochę z organizacyj-
nego podwórka. Na spotkanie pod 
sprawnie działającym klimatyzatorem 
może wejść każda osoba wpisana na 
listę zatwierdzoną przez lokalnego ka-
cyka partyjnego, a także członkowie 
nowej elity partyjno-państwowej i ich 
znajomi, czyli cała obwoźna królikar-
nia. To, że przed każdym spotkaniem 
elektoratu z  umiłowanym wodzem 
odbywają się próby generalne dla 
wyselekcjonowanej publiczności to 
zupełny Pikuś (sam takie widziałem 
w amfiteatrze w Koszalinie przed do-
żynkowym spotkaniem z E. Gierkiem 
w  czasie przygotowań do dożynek 
centralnych w  1975 roku). Martwi 
natomiast brak jakiegokolwiek zaże-
nowania ze strony władzy, kiedy te 
wiadra wiernopoddańczej wazeliny 
w postaci czopków i żelu do masa-

ży, przygotowuje się na powitanie 
„wodza” z Nowogrodzkiej. Wszystko 
to miesza się jeszcze patyczkiem 
od chorągiewki rzucanej każdemu 
z uczestników na krzesło, żeby miał 
czym do pana prezesa pomachać. 
Całość okraszona wianuszkiem pań 
w kolorowych zapaskach i szeregiem 
druhów z lokalnych OSP. Pierwszemu 
gościowi w czasie wystąpień mylą się 
nazwiska i miejscowości. Myli Włocła-
wek z Inowrocławiem posłów Łukasza 
Mejzę z  Krzysztofem Brejzą. Chyba 
czas odpocząć, pomyśleli dworzanie 
i  schowali prezesa do starej szafy, 
która po Macierewiczu jeszcze im się 
na gumnie ostała. Prezes PiS boleśnie 
zderzył się z rzeczywistością, a jego 
spotkania z wyborcami były organi-
zacyjnie i merytorycznie pozorowane. 
Wszyscy klepali się po plecach i nikt 
nie miał odwagi powiedzieć, jak na-
prawdę jest źle. Tak czy inaczej Jaro-

sław Kaczyński, prezes PiS, przerwał 

swój objazd po Polsce. W  pewnej 

chwili tłumaczył to niską frekwencją 

powodowaną sezonem urlopowym 

albo własnymi planami urlopowymi. 

Na pewno po tej doniosłej decyzji 

z urlopu skorzystać będą mogły za to 

całe garnizony policji pieszej i zmo-

toryzowanej. W przytulnych boksach 

przy pełnych żłobach będą też mogły 

chwilę odpocząć policyjne konie. Czy 

konie mnie słyszą? Guliwer w swoich 

podróżach dotarł do liliputów i  ol-

brzymów, dotarł też do rozumnych 

koni, Kaczyński dotarł tylko do ściany. 

Warto jednak było słuchać prezesa. Na 

końcu wreszcie powiedział: „Dosyć 

tego dobrego!” i wierzyć mu trzeba. 

Od dziś może już być tylko gorzej.
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W Y W I A D  KU R I E R A
Starostowie dożynek nie boją się wyzwań
Starostami tegorocznych dożynek w Gminie Kobylnica będą Karolina i Marcin Adkonis, mieszkańcy Komiłowa. Od kilkunastu już lat 
prowadzą wspólnie gospodarstwo, gdzie zajmują się produkcją rolną. Planują w przyszłości ekologiczną uprawę warzyw. 

Przed nami dożynki, święto 
dziękczynienia, wspaniała 
tradycja będącą nieodłącz-
ną częścią życia na wsi. Czym 
według Państwa dzisiaj jest 
w  ogóle taka tradycja? Czy 
ma ona jeszcze sens?

To zapewne indywidualna 
sprawa, ale ze swojej strony 
wiemy, że jest to potrzebne. To 
jak z chodzeniem do kościoła; 
jedni chcą, mają różne powo-
dy. Można tam się na chwilę 
zatrzymać, oczyścić głowę 
i myśli. Uważamy, że dożynki 
są potrzebne, bo jest to oka-
zja na spotkanie się lokalnej 
społeczności, mieszkańców, 
Wójta, rolników. Rozrywki też 
są nam przecież potrzebne. To 
wspaniała okazja na spędzenie 
wspólnie czasu, porozmawia-
nie, wymiany doświadczeń, ale 
i zapoznania się. Przez to, że 
w życiu ciągle gdzieś pędzimy, 
za czymś wciąż gonimy, często 
nie zauważamy swoich sąsia-
dów, albo nie znamy tych, któ-
rzy mieszkają dwa domy dalej. 
Święto plonów pomaga nam 
się bardziej integrować. Jest to 
potrzebne. Inaczej zamkniemy 
się. W swoich telefonach. Do-
żynki jako tradycja powinny 
zostać. I  takie właśnie rzeczy 
powinniśmy podtrzymywać.

Proszę opowiedzieć czy-
telnikom o swoim gospodar-
stwie. 

Prowadzimy gospodarstwo 
rolne, które ma powierzchnię 
w  gruntach rolnych ok. 250 
hektarów. Mamy również sta-
do krów rasy highland w ilości 
30 sztuk. Pracujemy razem, 
mamy też pracowników, któ-
rzy wykonują różne koniecz-
ne prace w  gospodarstwie 

i  w  polu. Prowadzimy także 
swoją działalność gospodarczą 
związaną z biurem rachunko-
wym. I  kilka drobnych usług 
rolniczych oraz związanych 
z  maszynami budowlanymi. 
Głównie zajmujemy się pro-
dukcją roślinną: kukurydza, 
pszenżyto, rośliny strączkowe. 
Większość upraw zbożowych 
jest skierowana pod produkcję 
i sprzedaż do fermy kur, gdzie 
to jest przetwarzane na paszę. 
Ten kierunek będziemy na 
pewno starali się utrzymać. Od 
kilku lat uprawiamy również 
warzywa i próbujemy robić to 
w sposób ekstensywny, czyli 
bez stosowania sztucznych 
środków wspomagających 
uprawy, a  w  przyszłości pla-
nujemy doprowadzić to do 
uprawy ekologicznej.

Rozwiązana ekologiczne są 
ważne w pracy rolnika?

Ważnym aspektem jest na 
pewno kwestia ekonomiczna. 
Jeżeli stosujemy coś nieprecy-
zyjnie, to musimy po prostu za 
to zapłacić. Musimy o ekologii 
myśleć. Wszyscy jesteśmy więc 
w jakiś sposób trochę do tego 
zmuszeni. Staramy się u  nas 
o  tym myśleć w  ten sposób, 
aby nie szkodzić i  finalnie 
produkować taki produkt, 
który będzie przede wszyst-
kim zdrowy dla konsumen-
tów. I oczywiście, aby nie było 
szkód dla środowiska. My 
dzisiaj jesteśmy tutaj, a  jutro 
będą nasze dzieci, które będą 
z tego korzystały. Trzeba o tym 
pamiętać.

Co jest największym wy-
zwaniem w pracy rolnika?

Najbardziej to chyba pogo-
da. Ostatnio coraz częściej są 

susze. Wiosną mieliśmy suszę, 
co znacznie ogranicza plony. 
W tej chwili również sytuacja 
gospodarcza jest wyzwaniem, 
nie ma pewności, ile będą 
kosztowały środki produkcji, 
ile będą kosztowały zbiory. To 
jest duża niewiadoma. 

Jakie macie Państwo po-
mysły na innowacyjność przy 
uprawach?

Staramy się przede wszyst-
kim inwestować w  nowo-
czesny sprzęt, który pozwoli 
ograniczyć stosowanie środ-
ków chemicznych, aby było 
mniejsze oddziaływanie na 
środowisko. Jedną z inwesty-
cji jest opryskiwacz, to jedna 
z  bardziej nowoczesnych 
maszyn, która bardzo jest 
przydatna w  naszej pracy. 
Dziś bardzo popularne jest 
stosowanie sterowania za 
pomocą sygnałów GPS, więc 
środki chemiczne trafiają 
tylko tam, gdzie powinny, nie 
ma przypadków, że roślina jest 
opryskana dwukrotnie. Można 
tym precyzyjnie sterować. To 
naprawdę bardzo pomaga 
w pracy rolnika. 

Jakie macie Państwo plany 
na przyszłość związane z go-
spodarstwem i jego dalszym 
rozwojem?

Jedna z istotniejszych rzeczy 
dzisiaj to fakt, że jako konsu-
menci wiemy co kupujemy. 
A produkty podrobić jest dzi-
siaj łatwo. Na pewno będziemy 
więc próbowali rozwinąć tę 
gałąź produkcji ekologicznej 
warzyw, żeby bezpośrednio 
sprzedawać warzywa wyso-
kiej jakości. W taki sposób, aby 
konsumenci mogli przyjechać 
do gospodarstwa, poznać 

je, mogli wziąć sobie taczkę 
czy wózek, pójść do ogródka 
i samemu coś wykopać. Taka 
trochę atrakcja na świeżym 
powietrzu. Będzie można 
przyjść z dziećmi, pochodzić 
po wsi, poznać tutejsze życie 
i zwierzęta i wrócić do domu 
z  zakupionymi u  nas warzy-
wami. W tym właśnie kierunku 
chcemy podążać w przyszło-
ści. Nie boimy się wyzwań. 

Sukces w pracy rolnika nie 
rzadko okupiony jest dużymi 
wyzwaniami i  problemami. 
Co możecie poradzić innym 
gospodarzom?

Trudno jest doradzać, bo 
każdy rolnik ma trochę inne 
gospodarstwo i inne warunki. 
Wydaje się, że jednak ważne 
jest, aby mieć jakiś plan, nie 
zmieniać za szybko swoich po-
stanowień, stopniowo uczyć 
się różnych rzeczy. Nie skakać 
z technologii na technologię. 

Robić przemyślane inwesty-
cje. Kupować sprzęt, który 
jest dopasowany do wielkości 
naszego gospodarstwa. Warto 
mieć również jakiś bufor, po-
duszkę bezpieczeństwa, to jest 
istotne. Można szukać jakichś 
alternatywnych rzeczy, coś co 
będzie z boku naszej podsta-
wowej działalności. I  trzeba 
pamiętać o  swoim zdrowiu. 
Jak jego nie będzie, nie bę-
dzie pracy. Nie zapominajmy 
również, że należy szanować 
środowisko i  starać się robić 
produkty jak najlepszej jakości. 
I oczywiście szanować ziemię, 
która daje nam przecież chleb. 
Jak będziemy o  nią dbali, to 
ona się nam odwdzięczy. 

Pracując ze sobą spędzacie 
Państwo razem praktycznie 
cały czas. Zawodowo i  pry-
watnie. Jaki jest sposób na 
długoletnie zgodne małżeń-
stwo?

Z  żoną poznaliśmy się 25 
lat temu na jednym z obozów 
sportowych. Tak się złożyło, 
że utrzymywaliśmy kontakt. 
Pobraliśmy się w  wieku 27 
lat. Mamy dwie córki: starszą 
Katarzynę, która w tym roku 
idzie do liceum i Lenę, uczen-
nicę SP w Kobylnicy. Staramy 
się przede wszystkim siebie 
szanować. Każdy może mieć 
różne poglądy, no i  trzeba 
dzielić się obowiązkami. Nie 
ma tak, że każdy coś tam robi 
swoje. Trzeba współpracować. 
Starać się zrozumieć wzajem-
nie. I chcieć robić różne rzeczy 
razem. Staramy się to wszystko 
wyważyć, więc staramy się 
znajdować czas po południu, 
żeby coś zrobić i dla siebie i dla 
rodziny. Nie tylko praca, nie za 
wszelką cenę. Najważniejsze 
przecież są zdrowie i rodzina.

Rozmawiał
Maciej Szczakowski

Gminne Święto Plonów w Gminie Kobylnica
W pierwszą sobotę września Gmina Kobylnica zaprasza na Festiwal Nowego Folkloru Miasto-Wieś oraz Gminne Święto Plonów. 
Uroczystości dożynkowe to symboliczne podziękowanie dla rolników za ich wysiłek, ciężką pracę i całoroczny trud. Zarówno Festiwal 
Nowego Folkloru Miasto-Wieś jak i Gminne Święto Plonów będzie idealną okazją, aby jeszcze lepiej poznać kulturę wsi i polskie 
tradycje.

Wydarzenie zaplanowane na 
3  września br. rozpoczniemy 
o  godzinie 13:30 przemarszem 
korowodu dożynkowego spod 
Szkoły Podstawowej w  Kobylnicy 
na teren dożynkowy przy Gmin-
nym Centrum Kultury i  Promocji 
w  Kobylnicy, gdzie odbędzie się 
Msza św. polowa. Następnie około 
godziny 15 zaplanowano uroczyste 
otwarcie wydarzenia z  udziałem 
władz Gminy, starostów Dożynek 
oraz zgromadzonych gości. 

Po części oficjalnej, zapraszamy 
Państwa do wspólnej biesiady 
uświetnionej występami arty-

stycznymi. Na początek na scenie 
pojawią się lokalne zespoły: Kobyl-
nica, Ale Babki oraz Raj Power, które 
zadbają o odpowiednie rozgrzanie 
publiczności. W międzyczasie na-
stąpi podsumowanie i  wręczenie 
nagród w gminnych konkursach na 
chleb, wieniec i dekorację dożynko-
wą, danie z pstrąga oraz konkursu 
„Piękna Wieś”. 

Na kobylnickiej scenie wystąpi na 
początek w hip hopowych rytmach 
SQARE - to artystyczny pseudonim 
rapera Piotra Drozdowskiego, któ-
rego można zobaczyć i usłyszeć na 
platformach streamingowych. Zdą-

żył wydać już kilka singli opubliko-
wanych między innymi na YouTube. 
Obecnie pracuje nad swoją pierwszą 
płytą pt. „Inny wymiar”. Następnie na 
scenie wystąpi zespół Future Folk 
wykonujący nowoczesną muzykę 
elektroniczną z wpływami folkloru 
góralskiego. Na swoim koncie mają 
udział w telewizyjnym show „Must 
Be the Music. Tylko Muzyka”, gdzie 
dotarli do odcinka półfinałowego. 
Ich utwory w  serwisie YouTube 
osiągnęły już kilka milionów od-
słuchań. Gościć będziemy również 
muzyczną formację After Party, 
zespół wprowadzający świeżość 

w muzyce tanecznej, który nie po-
zwoli publiczności stać w miejscu. 

Oprócz występów muzycznych 
przygotowano także liczne atrakcje. 
Nie zabraknie niekonwencjonalnych 
i  bardzo praktycznych warszta-
tów kiszenia owoców i  warzyw 
oraz stoisk z ciekawymi zajęciami 
i warsztatami rękodzielniczymi, jak 
wyplatanie makramy czy lepienie 
ceramiki z gliny. Pojawi się także za-
groda z żywymi zwierzętami gospo-
darskimi oraz namioty lokalnych Kół 
Gospodyń Wiejskich i Stowarzyszeń. 
Ponadto dzieci zabawiać będzie 
animator, a  dodatkowych wrażeń 

dostarczą dmuchane zjeżdżalnie. 
Na zakończenie wydarzenia propo-
nujemy zabawę taneczną.

Podczas Gminnego Święta Plo-
nów odbędzie się także Narodowe 
Czytanie zorganizowane przez 
Gminną Bibliotekę Publiczną 
w Kobylnicy. W tym roku prezydent 
Andrzej Duda wraz z  Małżonką 
wybrali do czytania „Ballady i  ro-
manse” Adama Mickiewicza. W akcji 
uczestniczyć będzie Wójt Gminy 
Kobylnica Leszek Kuliński, który 
odczyta wybrany fragment „Ballad 
i romansów”.
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MUZYCZNE WYDARZENIE SEZONU 
Po pięcioletniej przerwie Disco Hit Festiwal powrócił do kalendarza wydarzeń w Gminie Kobylnica. Okazja była wyjątkowa, bowiem 
razem z Telewizją Polsat i artystami świętowaliśmy 30-lecie nurtu disco polo w Polsce. 

Tysiące osób zgromadzo-
nych w  Kwakowie przed 
sceną Disco Hit Festiwal 
Kobylnica 2022 pokazało, że 
wspólna zabawa przy dobrej 
muzyce to doskonały sposób 
na wakacyjny hit sezonu! 

Nie zabrakło wspomnień 
i  wielkich przebojów, które 
od wielu lat towarzyszą 
nam przy rożnego rodzaju 
okazjach. W piątek 5 sierpnia 
mogliśmy usłyszeć na żywo 
prawdziwe kultowe pio-

senki w  wykonaniu takich 
wykonawców jak Bayer Full, 
Boys, Top One czy Shazza, 
obchodząca 30-lecie pracy 
artystycznej, której Wójt 
Gminy Kobylnica Pan Leszek 
Kuliński wręczył na scenie 

pamiątkową jubileuszową 
statuetkę w  uhonorowaniu 
jej muzycznych dokonań. Fe-
stiwalową publiczność zapro-
sili do wspólnej zabawy także 
znani i lubiani, jak Weekend, 
Piękni i Młodzi, Andre, Cza-

doman, Daj To Głośniej, 
Sławomir i Kajra. Nie sposób 
wymienić wszystkich gwiazd, 
które w piątkowy wieczór po-
rwały do zabawy zebranych 
przed sceną widzów. Należy 
dodać, że widzów w każdym 

wieku, bowiem na koncercie 
można było spotkać naj-
młodszych, którzy bawili się 
na koncercie wspólnie z ro-
dzicami, jak i młodzież, korzy-
stającą z uroków wakacyjnej  
atmosfery.
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Podniebne warsztaty dla 
miłośników latawców
W piątek 26 sierpnia w Kwakowie odbyła się szósta edycja Święta Latawców. 
To wyjątkowe wydarzenie, które pozwala dzieciom uwolnić swoją wyobraźnię 
i zrealizować podniebne marzenia. 

Jak co roku impreza na bo-
isku sportowym w Kwakowie 
licznie przyciągnęła dzieci 
i młodzież, które chciały pod-
szkolić swoje modelarskie 
umiejętności, lub od podstaw 
nauczyć się techniki składa-
nia i  budowania latawców. 
Do wykonania latawców 
dostali wszystkie potrzebne 
materiały, reszta zależała już 
tylko od ich wyobraźni. Jedni 
przy projektowaniu latawców 
postawili na ich siłę nośną 
w  powietrzu, drudzy skupili 
się głównie na wyglądzie 
małych statków powietrz-
nych. Małym modelarzom 
przy konstruowaniu latawców 
pomagali pracownicy Gmin-

nego Centrum Kultury i Pro-
mocji, którzy chętnie dzielili 
się swoim doświadczeniem. 
W  trakcie Święta Latawców 
odbyły się dwa konkursy. Na 
najpiękniejszy oraz najdłużej 

utrzymujący się w powietrzu 
latawiec. Dodatkową atrakcją 
podczas wydarzenia była 
strefa dmuchanych zjeżdżal-
ni oraz poczęstunek dla mło-
dych adeptów aeronautyki. 
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Dbaj o zdrowie – diagnostyka 
boreliozy
Zapraszamy do udziału w programie profilaktyki i wczesnej diagnostyki bore-
liozy w populacji osób dorosłych w Gminie Kobylnica na lata 2021-2025.

Ośrodek Pomocy Społecz-
nej w Kobylnicy przypomina 
o trwającym „Programie profi-

laktyki i wczesnej diagnostyki 
boreliozy w  populacji osób 
dorosłych w Gminie Kobylnica 

na lata 2021-2025”, który ma 
na celu ma na celu zmniej-
szenie liczby zachorowań 
na boreliozę poprzez ogra-
niczenie ryzyka zachorowań 
oraz poprawę dostępności 
do badań przesiewowych 
przeciwko boreliozie wśród 
dorosłych mieszkańców Gmi-
ny Kobylnica. 

W  ramach prowadzonych 
działań każdego roku planuje 
się objąć programem 300 do-
rosłych mieszkańców Gminy. 

Realizatorem programu 
jest Niepubliczny Zakład 
Opieki Zdrowotnej w  Ko-
bylnicy, ul.  Główna  54a, 
tel. 59 842 90 49.

Dbaj o zdrowie – HCV
Trwa program profilaktyki i wczesnego wykrywania zakażeń HCV w Gminie 
Kobylnica na lata 2021-2025.

Ośrodek Pomocy Społecz-
nej w Kobylnicy przypomina 
o  trwającym „Programie 
profilaktyki i  wczesnego 

wykrywania zakażeń HCV 
w  Gminie Kobylnica na lata 
2021-2025”, który ma na celu 
wykrycie skali zakażeń HCV 

poprzez wykonanie badań 
przesiewowych na obecność 
wirusa HCV.

Założeniami programu jest 
wczesna identyfikacja i zmniej-
szenie dynamiki szerzenia się 
zakażeń HCV wśród mieszkań-
ców Gminy Kobylnica. Oprócz 
działań informacyjnych prze-
prowadzone zostaną badania 
pielęgniarskie i przesiewowe 
u osób powyżej 18 roku życia. 
Program przewiduje objęcie 
nim 600 osób każdego roku. 

Realizatorem programu 
jest Niepubliczny Zakład 
Opieki Zdrowotnej w  Ko-
bylnicy, ul.  Główna  54a, 
tel. 59 842 90 49.

Przypominamy o wsparciu dla 
gospodarstw domowych
Dodatek osłonowy w 2022 roku to jeden z elementów tarczy antyinflacyjnej. Wysokość dodatku osłonowego 
zależy od dochodu oraz od źródła ciepła. Wnioski o wypłatę dodatku osłonowego są przyjmowane w Ośrodku 
Pomocy Społecznej w Kobylnicy.

Zgodnie z  obowiązującymi 
przepisami dodatek osłonowy 
przysługuje gospodarstwu do-
mowemu, którego przeciętne 
miesięczne dochody nie prze-
kraczają kwoty:
• 2100 zł w  gospodarstwie 

jednoosobowym, 
• 1500 zł na osobę w gospo-

darstwie wieloosobowym.
Okresem bazowym, z  któ-

rego obecnie wyliczany jest 
dochód, dla wniosków zło-
żonych od 01.08.2022  r. do 
31.10.2022 r. jest rok 2021.

Informujemy, iż dochody 
są pozyskiwane przez system 
informatyczny. Jednak w przy-
padku osób pobierających 
rentę/emeryturę z  ZUS/KRUS 
niezbędne jest załączenie do 
wniosku o  wypłatę dodatku 
osłonowego: PIT-40A oraz de-
cyzję o „13-tej” i „14-tej” rencie/
emeryturze za rok 2021. 

Wnioski złożone po 31 paź-
dziernika 2022 r. pozostawia 
się bez rozpatrzenia.

Wysokość dodatku osłono-
wego standardowo wynosi 
rocznie:
• 400,00 zł dla jednoosobo-

wego gospodarstwa domo-
wego,

• 600,00 zł w gospodarstwie 
2-3 osobowym, 

• 850,00 zł w gospodarstwie 
4-5 osobowym, 

• 1.150,00 zł w gospodarstwie 
6 i więcej osobowym.
W przypadku, gdy głównym 

źródłem ogrzewania gospo-
darstwa domowego jest kocioł 

na paliwo stałe, kominek, koza, 
ogrzewacz powietrza, trzon ku-
chenny, piecokuchnia, kuchnia 
węglowa lub piec kaflowy na 
paliwo stałe, zasilane węglem 
lub paliwami węglopochod-
nymi, zgłoszone do centralnej 
ewidencji emisyjności budyn-
ków, o której mowa w art. 27a 
ust. 1 ustawy z dnia 21 listopada 
2008 r. o wspieraniu termomo-
dernizacji, dodatek osłonowy 
jest wyższy i będzie wynosić:
• 500,00 zł dla jednoosobo-

wego gospodarstwa domo-
wego,

• 750,00 zł w gospodarstwie 
2-3 osobowym, 

• 1.062,50 zł w gospodarstwie 
4-5 osobowym, 

• 1.437,50 zł w gospodarstwie 
6 i więcej osobowym.
W  praktyce oznacza to, 

że mieszkańcy domów lub 

mieszkań, które są ogrzewane 
np. piecem węglowym wystar-
czy, iż przedłożą w tutejszym 
Ośrodku potwierdzenie złoże-
nia wniosku o  taki wpis, aby 
otrzymać wyższe świadczenie.

Ponadto informujemy, iż 
po 30 czerwca 2022 r. wciąż 
przyjmowane są w Urzędzie 
Gminy w  Kobylnicy i  wpro-
wadzane deklaracje do 
Centralnej Ewidencji Emisyj-
ności Budynków. Zakończenie 
ustawowego terminu składania 
deklaracji nie zmienia sposobu 
postępowania urzędników. 
Aplikacja CEEB również działa 
tak, jak dotychczas.

Przy składaniu wniosku 
elektronicznie, przez stronę 
www.zone.gunb.gov.pl, wyko-
rzystując do tego profil zaufany, 
edowód albo podpis kwalifiko-
wany, wpis uzyskiwany jest 

natychmiastowo, co w  tym 
przypadku jest weryfikowane 
przez tut. jednostkę. 

Deklaracja papierowa do po-
brania dostępna jest na www.
gunb.gov.pl 

Ponadto w  przypadku do-
datku osłonowego obowiązuje 
tzw. zasada złotówka za zło-
tówkę. Oznacza to, że dodatek 
ten będzie przyznawany nawet 
po przekroczeniu kryterium do-
chodowego, a kwota dodatku 
będzie pomniejszana o kwotę 
tego przekroczenia. Minimalna 
kwota wypłacanych dodatków 
osłonowych będzie wynosić 
20 zł.

Wnioski można składać do 
31 października 2022 r.
• elektronicznie – podpisane 

za pomocą kwalifikowanego 
podpisu elektronicznego lub 

uwierzytelnione z wykorzysta-
niem profilu zaufanego,

• tradycyjnie (papierowo) – 
w siedzibie Ośrodka Pomocy 
Społecznej w  Kobylnicy, 
ul.  Wodna 20/3, 76-251 Ko-
bylnica w pok. nr 9, w ponie-
działki w  godz. 7.30 - 16.30 
oraz od wtorku do czwartku 
w godzinach 7.30 - 15.30.
Wnioski złożone po 31 paź-

dziernika 2022 r. pozostawia 
się bez rozpatrzenia.

Więcej informacji można 
uzyskać pod nr. telefonu 59 
842 99 75 wew. 21, 22, 26.

Druk wniosku można pobrać 
ze strony internetowej www.
opskobylnica.pl/druki-do-po-
brania

Ustawowy obowiązek wy-
płaty dodatku osłonowego 
nastąpi do dnia 2 grudnia 
2022 r.

Nowy okres 
zasiłkowy 
2022/ 2023
Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej w  Kobylnicy 
przypomina, iż wnio-
ski w  sprawie usta-
lenia prawa do zasił-
ków rodzinnych wraz 
z dodatkami do zasił-
ku rodzinnego oraz 
świadczeń z funduszu 
alimentacyjnego, na 
nowy okres zasiłkowy 
można składać w for-
mie elektronicznej 
i papierowej.

W formie elektronicznej 
należy składać wniosek za 
pośrednictwem bankowo-
ści elektronicznej: ePUAP, 
emp@tia. W formie papie-
rowej można składać wnio-
sek od poniedziałku do 
czwartku w następujących 
godzinach: tj. poniedziałek 
7.30 - 16.30, wtorek - czwar-
tek 7.30 - 15.30 - w siedzibie 
Ośrodka Pomocy Społecz-
nej w  Kobylnicy, ul. Wod-
na 20/3.

Druki wzorów wnio-
sków są dostępne na 
stronie tutejszego Ośrod-
ka – www.opskobylnica.pl 
(w zakładce: DOKUMENTY 
DO POBRANIA).

Informację o  świad-
czeniach można uzyskać 
telefonicznie pod nr tel. 
59/842-96-16 wew. 21, 22, 
26, a także osobiście w pok. 
nr 9 w godzinach pracy tu-
tejszego Ośrodka.
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Lato w Gminie Kobylnica 
Wakacje to tradycyjnie czas letnich festynów sołeckich. Łącznie odbyło się 13 takich wydarzeń. Organizatorzy festynów jak zawsze 
postarali się o to, aby nie zabrakło zabawy i ciekawych atrakcji.

Cykl letnich festynów 
w  Gminie Kobylnica rozpo-
czął się w pierwszy weekend 
lipca w  miejscowościach 
Wrząca, Kończewo i Zębowo. 
Spora część zaplanowanych 
atrakcji została przygotowa-
na z  myślą o  najmłodszych, 
którzy dopiero co zaczęli 

wakacje. Oczywiście na festy-
nach pojawiły się jak zawsze 
wyczekiwane dmuchane 
zjeżdżalnie oraz animacje 
i  konkurencje dla najmłod-
szych. Każdy na przykład 
mógł wziąć udział konkursie 
dojenia sztucznej krowy na 
czas, a tegoroczną nowością 

był festiwal kolorów z prosz-
kami holi, co dla dzieci było 
nie lada frajdą. Starsi nato-
miast mogli skorzystać ze 
stoisk gastronomicznych 
i   spróbować domowych 
wypieków, a wieczorem dla 
najwytrwalszych czekała ta-
neczna zabawa.

Następnie mieszk ańc y 
gminy bawili się w  Widzi-
nie,  Komorczynie,  Rebli-
nie i  Bolesławicach. W  tej 
o s t a t n i e j  m i e j s c o wo ś c i 
zabawę połączono z  uro-
czystym otwarciem prze-
budowanego przez gminę 
boisk a.  Kolejne festyny 

odbyły s ię  w  Ścięgnic y 
i Słonowicach, gdzie także 
nie zabrakło wyjątkowych 
atrakcji. Rodzinną i  przy-
jazną atmosferę dało się 
w yczuć  w  D obr zęcin ie, 
Kczewie i Kuleszewie, gdzie 
postawiono na liczne ani-
macje na najmłodsz ych. 

Letni kalendarz festynów 
zamyka festyn w  Łosinie, 
zorganizowany w  formie 
małych sołeckich dożynek. 
Festyny zostały przygoto-
wane przez sołectwa przy 
w s p a r c i u  p r a c o w n i k ó w 
Gminnego Centrum Kultu-
ry i Promocji w Kobylnicy.
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29. akcja sprzątania świata
Gmina Kobylnica wraz z fundacją „Nasza Ziemia” zaprasza do współpracy na 
rzecz poprawy stanu lokalnego środowiska w ramach kampanii „Sprzątanie 
Świata – Polska”. 

Tegoroczna kampania przeprowadzana jest 
pod hasłem „Wszystkie śmieci są nasze. W tym 
roku posprzątam swój kawałek Polski”.

Chętne zorganizowane grupy zapraszamy do 
zgłoszenia udziału w akcji z Referatem Gospo-
darki Komunalnej i Mieszkaniowej w Urzędzie 
Gminy Kobylnica (pokój 25) – tel.: 59 858 62 00 
wew. 244. 

Aby zgłosić grupę chcącą wziąć udział w te-
gorocznej edycji należy nam zgłosić:
• opiekuna grupy,
• przybliżoną ilość osób biorących udział 

w akcji,
• termin sprzątania „swojego kawałka Polski” 

(terminy realizacji zadania do dnia 14 wrze-
śnia 2022 roku),

• wskazanie terenu, który grupa planuje po-
sprzątać.
Pracownicy Referatu Gospodarki Komunalnej 

oferują pomoc w zaopatrzeniu grupy w worki 
na odpady segregowane i  zmieszane oraz 
rękawiczki dla osób chętnych do sprzątania. 
Pracownicy Urzędu pomogą również odebrać 
i zagospodarować zebrane odpady.

Zapraszamy wszystkich chętnych do 
wspólnych działań na rzecz lokalnego śro-
dowiska.

Ambasada Australii

C-0  M-65  Y-100  K-0

C-100  M-87  Y-20  K-10

XIII Nocne 
Granie 
w Kwakowie
Już po raz trzynasty odbył się Nocny 
Turniej Piłki Nożnej o  Puchar Wójta 
Gminy Kobylnica. W zawodach roze-
granych 23 lipca na Orliku w Kwakowie 
wzięło udział 6 zespołów.

Trwające kilka godzin zmagania wygrał 
zespół Klub Sportowy Burza, który w  finale 
pokonał Zespół Damnica. Tym samym Burza 
zdobyła Puchar Przechodni ufundowany przez 
Sołectwo Kwakowo. Trzecie miejsce na podium 
wywalczyło Sołectwo Bolesławice. Oprócz 
nagród zespołowych, organizatorzy wręczyli 
także wyróżnienia indywidualne. Najlepszym 
bramkarzem zawodów został Daniel Libigocki 
(KS Burza). Zawodnikiem turnieju został Jakub 
Adkonis (Gwiazda Kwakowo). Królem strzelców 
okazał się Maciej Miecznikowski (KS Burza), 
który jedenaście razy trafił do bramki rywali. 
Sędziował Pan Dawid Zientala. Nagrodę dla 
najlepszego zawodnika ufundował Wiceprze-
wodniczący Rady Powiatu Słupskiego Pan 
Andrzej Wojtaszek.

Korona Północy w Lubuniu
W sobotę, 20 sierpnia, w Lubuniu odbyła się impreza „Korona Północy Polski”, 
która zgromadziła miłośników nordic walking i biegania. W zawodach na różnych 
dystansach rywalizowało około 100 osób. 

Korona Północy to cykl 
imprez nordic walking wcho-
dzący w skład Korony Polski, 
imprez organizowanych pod 
wspólnym szyldem w  róż-
nych częściach kraju. Na Po-
morzu rozegrano już w  tym 
roku zmagania w  Jantarze, 
Szczecinie, Choczewie, Żuko-
wie. 20 sierpnia 2022 roku 
zawody odbyły się w  naszej 
gminie w  miejscowości Lu-
buń. Następny i ostatni w tym 
roku przystanek odbędzie się 
w Tczewie.

W  Lubuniu organizatorzy 
przygotowali cztery propo-
zycje: zawody nordic walking 
na dystansie 5, 10 i  21 km, 
oraz bieg na 5 km. Trasy pro-
wadziły malowniczymi lasami 
w okolicach wsi, a ich stopień 
trudności został dostosowany 
do zawodników danej katego-
rii. Po drodze na uczestników 

czekały punkty z  wodą do 
picia, dzięki którym mogli 
uzupełnić wypocone płyny. 
W marszu nordic walking na 5 
km uczestniczyły również oso-
by niepełnosprawne. Otwarcia 
imprezy dokonała Pani Marze-
na Knopik - Zastępca Dyrekto-
ra Centrum Usług Wspólnych 
w Kobylnicy. 

Wyniki OPEN:
5 km NW:

• 1 miejsce Adam Marczyński 
– Gościcino (Polipack Team 
GWE)

• 2 miejsce Jacek Maślanka – 
Słupsk

• 3 miejsce Rafał Toporek – 
Przodkowo (Polipack Team 
GWE)
10 km NW:

• 1 miejsce Adam Kuźmicz – 
Maszewko (Polipack Team 
GWE)

• 2 miejsce Maciej Kłos – 
Gdańsk (Polipack Team 
GWE)

• 3 miejsce Krystyna Króli-
kowska – Krępa Kaszubska 
(Polipack Team GWE)
21 km NW:

• 1 miejsce Chrystian Przybyl-
ski – Wejherowo (Polipack 
Team GWE)

• 2 miejsce Mirosław Bierkus 
– Koszalin (Daltin Mielenko)

• 3 miejsce Karol Adel – Kalisz 
(Kalisia Nordic Team)
5 km bieg:

• 1 miejsce Dominik Gajewicz 
– Trzebielino (MTS Hamer)

• 2 miejsce Łukasz Wielgat 
– Pieńkowo (KS Bryza Po-
stomino)

• 3 miejsce Jerzy Zacharski – 
Trzcianka (Fabryka Nordica 
Trzcianka)

Narodowe Czytanie częścią 
Gminnego Święta Plonów
W tym roku Narodowe Czytanie odbędzie się 3 września około godz. 18.30 na 
terenie zielonym przy Gminnym Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy i będzie 
częścią Gminnego Święta Plonów.

Udział w tym literackim wydarzeniu wezmą samorządowcy, mieszkańcy gminy, seniorzy oraz 
grupy młodzieżowe skupione przy bibliotece. Odczytane zostaną wybrane ballady Adama Mic-
kiewicza. Warto wspomnieć, że w tym roku przypada dwusetny jubileusz wydania po raz pierwszy 

w Wilnie poezji naszego wieszcza, a sam 
rok 2022 został oficjalnie ogłoszony Ro-
kiem Polskiego Romantyzmu.

Gmina Biblioteka Publiczna w Kobyl-
nicy zachęca do przyniesienia ze sobą 
własnych egzemplarzy „Ballad i Roman-
sów” Adama Mickiewicza, aby otrzymać 
pamiątkowy stempel tegorocznej od-
słony Narodowego Czytania. Ponadto 
na stoisku bibliotecznym przewidziane 
zostały animacje literackie na temat 
tegorocznych utworów. Zapraszamy ser-
decznie na wspólne święto czytelnictwa 
do Kobylnicy!
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Gabinet integracji sensorycznej 
w Sycewicach 
Dzięki grantowi z programu „WzMOCnij swoje otoczenie” w Szkole Podstawowej w Syce-
wicach już niedługo powstanie gabinet integracji sensorycznej. Sala pozwoli na prowadze-
nie terapii w formie naukowej zabawy w specjalnie przygotowanej do tego przestrzeni. 

Program „WzMOCnij swoje 
otoczenie” to ogólnopolski 
program grantowy reali-
zowany przez Polskie Sieci 
Elektroenergetyczne, skiero-
wany do samorządów i  ich 
jednostek – np. przedszkoli, 
szkół, bibliotek, czy ośrodków 
pomocy społecznej, oraz do 
organizacji pozarządowych, 
które chcą wprowadzać ważne 
i długotrwałe zmiany w swoim 
otoczeniu w jednym z ośmiu 
następujących obszarów: 
aktywność fizyczna, bezpie-
czeństwo, edukacja, ochrona 
zwierząt, rozwój wspólnej 
przestrzeni publicznej, śro-
dowisko naturalne, zdrowie 
i  inne inicjatywy mieszczące 
się w celach programu.

Dzięki grantowi pozyska-
nemu od PSE w  ramach 
programu „WzMOCnij swoje 
otoczenie” i projektu „Daje-
my dzieciom MOC” - gabinet 
integracji sensorycznej, na 
terenie gminy Kobylnica 
w  Szkole Podstawowej im. 
Polskich Noblistów w  Sy-
cewicach powstanie sala 
terapeutyczna dla dzieci 
z  zaburzeniami procesów 
przetwarzania sensorycz-
nego. 

W związku ze zwiększającą 
się liczbą dzieci potrzebują-
cych pomocy w  temacie za-
burzeń integracji sensorycznej 
Dyrekcja Szkoły w Sycewicach 
oraz nauczyciele specjaliści 

zdecydowali się przystąpić 
do projektu. Integracja sen-
soryczna to taka organizacja 
bodźców, która umożliwia 
ich późniejsze wykorzystanie. 
Nasze zmysły dostarczają 
nam informacji dotyczących 
stanu fizycznego naszych ciał 
i środowiska, które nas otacza. 
Bodźce wpływają do mózgu 
niczym strumienie do jeziora. 
Integracja sensoryczna to pod-
świadomy proces zachodzący 
w  mózgu. Porządkuje infor-
macje pobrane przez zmysły 
(smak, wzrok, słuch, dotyk, 
powonienie, ruch, grawitacja, 
pozycja). Nadaje znaczenie 
temu, co jest doświadczane, 
przez selekcję informacji i wy-
bór tego, na czym mamy się 

skupić. Pozwala nam celowo 
działać i celowo reagować na 
sytuacje, których doświadcza-
my (odpowiedź adaptacyjna), 
tworzy fundamenty edukacji 
i zachowań społecznych. 

Dzięki pieniądzom pozy-
skanym od sponsora dzieci 
w Szkole Podstawowej w Sy-
cewicach będą miały dostęp 
do specjalistycznych zajęć 
terapii integracji. Wzmocni to 
rangę szkoły jako placówki nie 
tylko edukacyjnej, ale również 
terapeutycznej. Rodzice dzieci 
z gminy Kobylnica skorzystają 
na tym, że będą mieli bezpłat-
ny dostęp do specjalistycznych 
zajęć dla ich pociech. Otwarcie 
gabinetu nastąpi we wrześniu 
2022 roku.

Rodzinnie w gdańskim zoo
W lipcu uczestnicy projektu Rodzina w Centrum II pojechali na wycieczkę do 
Gdańskiego Ogrodu Zoologicznego. Organizatorem wyjazdu był Ośrodek Po-
mocy Społecznej w Kobylnicy. 

Celem wyjazdu było poka-
zanie rodzinom możliwości 
wspólnego spędzania czasu. 
Podczas zwiedzania można 
było zobaczyć gatunki zwie-
rząt pochodzące ze wszyst-
kich kontynentów. Ssaki, 
gady i  ptaki budziły podziw 
zarówno wśród dorosłych jak 
i  dzieci. Dodatkową atrakcją 
dla najmłodszych było po-
ruszanie się po ZOO z  mapą 
małego odkrywcy i zbieranie 
pieczątek z trasy zwiedzania.

P o d c z a s  z w i e d z a n i a 
skansenu pomocą służyła 
wolontariuszka, która wspie-
rała rodziców w  opiece nad 
najmłodszymi uczestnikami 
wycieczki. W trakcie wyjazdu 
rodziny miały zapewniony 
przez organizatora obiad.

Projekt „Rodzina w Centrum 
II” realizowany jest w  ramach 
Priorytetu 6 – Integracja, dzia-
łania 6.2. Usługi Społeczne, 
Poddziałania 6.2.2. Rozwój 
Usług Społecznych Regional-

nego Programu Operacyjnego 
Województwa Pomorskiego na 
lata 2014- 2020.

Projekt jest współfinansowa-
ny ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego w  ra-
mach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa 
Pomorskiego na lata 2014 - 
2020 r. Wartość projektu wynosi 
861 866,66 zł, w tym dofinanso-
wanie wynosi 818 773,33 zł.

Charytatywnie w Kruszynie
W sobotę, 13 sierpnia, w Kruszynie odbył się festyn charytatywny, z którego 
wszystkie środki zostały przeznaczone na pomoc Panu Ireneuszowi Borkowskie-
go, znanemu w regionie społecznikowi. W sumie dzięki wsparciu mieszkańców 
udało zabrać się kilkanaście tysięcy złotych. 

Pan Ireneusz Borkowski to 
znany w regionie społecznik, 
który od lat zajmuje się dzia-
łalnością dobroczynną. Ponad 
dekadę temu zainicjował akcję 
„Dobroczynny wóz Irka”. Jeż-
dżąc swoim busem odbierał 
od darczyńców dary i następ-
nie przekazywał je osobom 
potrzebującym. Współpra-
cował także ze słupskim Ca-
ritasem i  współorganizował 
wiele działań charytatywnych. 

Niestety w październiki 2019 
roku doszło do pożaru domu, 
w którym mieszkał. Na szczę-
ście żadnemu z domowników 
nie stała się krzywda, jednak 
sam budynek uległ poważ-
nym zniszczeniom. Od tego 
czasu przy pomocy przyjaciół 
i sponsorów powoli odbudo-
wuje swój dom. 

Festyn charytatywny w Kru-
szynie zorganizowali znajomi 
Pana Ireneusza. W  trakcie 

wydarzenia można było kupić 
rękodzieło, różne gadżety oraz 
książki na stoisku Gminnej Bi-
blioteki Publicznej. Nie zabra-
kło też konkursów, koncertów 
z udziałem zespołów z Gminy 
Kobylnica oraz loterii fanto-
wej. Dodatkową atrakcją była 
przejażdżka konno dla dzieci 
i pokaz motocyklowy. Łącznie 
na ocieplenie domu Ireneusza 
Borkowskiego zebrano kilka-
naście tysięcy złotych.

Z wizytą 
w zaprzyjaźnionej 
Gminie
W  sierpniu Wójt Gminy Leszek Kuliński wspólnie 
z przewodniczącym Rady Gminy Kobylnica udał się 
z wizytą do partnerskiej Gminy Zarszyn. Okazją do 
odwiedzin było zaproszenie na „Turniej Wsi Gmi-
ny Zarszyn” organizowany przez zaprzyjaźniony 
samorząd.

Odwiedziny Gminy Zarszyn 
przez Wójta Gminy Kobylnica 
i przewodniczącego Rady Gmi-
ny Kobylnica Leona Kiziukiewi-
cza można uznać za rewizytę. 
W maju delegacja zaprzyjaź-
nionej gminy z południa Pol-
ski przyjechała na obchody 
Dni Kobylnicy. W wydarzeniu 
uczestniczył także Starosta ze 

Słowenii Iwan Jordan. Wójt Le-
szek Kuliński wspólnie z Panią 
Wójt Gminy Zarszyn Magdale-
ną Gajewską otworzyli turniej 
i przywitali jego uczestników. 
Następnie przybyłe na imprezę 
delegacje zostały zaproszone 
do śledzenia zmagań sołectw 
z Gminy Zarszyn.
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W Y W I A D  KU R I E R A
Nowy rok szkolny, nowe wyzwania
Dostosowanie sieci szkół do zwiększającej się corocznie liczby dzieci, dopasowanie infrastruktury 
oświatowej do potrzeb uczniów i obowiązujących standardów, a także dbałość o stałe podnoszenie 
poziomu nauczania – to dla Gminy Kobylnica, jak i wielu innych samorządów szczególnie istotne 
wyzwania w nowym roku szkolnym. Zapraszamy na rozmowę z Panią Igą Bekieszą, Kierownikiem 
Działu Oświaty i Sportu w Centrum Usług Wspólnych w Kobylnicy.

Pani Kierownik, co jest 
największym wyzwaniem 
dla oświaty w naszej gminie 
w  rozpoczynającym się no-
wym roku szkolnym?

Iga Bekiesza, Kierownik 
Działu Oświaty i Sportu: Troska 
naszego samorządu o lokalną 
edukację jest z pewnością ce-
chą pozytywnie wyróżniającą 
naszą Gminę. Od września wej-
dą w życie zmiany w zakresie 
awansu zawodowego nauczy-
cieli, nauczyciele otrzymają 
podwyżki, a  także wprowa-
dzone zostaną tzw. „godziny 
dostępności”, w trakcie których 
nauczyciel, odpowiednio do 
potrzeb, będzie prowadził 
konsultacje dla uczniów lub 
ich rodziców.

W planach jest również re-
forma przedmiotu Edukacja 
dla Bezpieczeństwa, który od 
roku szkolnego 2022/2023 ma 
zawierać więcej elementów 
z przysposobienia obronnego. 
Ma być on obowiązkowy dla 
uczniów ósmych klas szkoły 
podstawowej oraz pierw-
szych klas szkoły średniej. 
Wprowadzone mają zostać 
treści obejmujące tematykę 
związaną z zachowaniem pod-
czas zagrożenia działaniami 
wojennymi, zasad udzielania 
pierwszej pomocy osobom 
zranionym przy użyciu broni 
konwencjonalnej, a także edu-
kację obronną, między innymi 
naukę strzelania.

Od września obowiązkiem 
w szkole i przedszkolu jest za-
trudnienie pedagoga specjal-
nego. Zadania wykonywane 
przez pedagoga specjalnego 
powinny być uzupełnieniem 
i  wsparciem dla zadań reali-
zowanych przez nauczycieli 
innych niż tzw. nauczyciele 
wspomagający oraz specjaliści 
szkolni „w zakresie rozpozna-
wania specjalnych potrzeb 
edukacyjnych uczniów lub 
wychowanków oraz planowa-
nia dla nich wsparcia odpo-
wiadającego ich potrzebom 
rozwojowym i edukacyjnym”. 

Nauczyciele i  dyrektorzy 
wciąż będą musieli mierzyć 
się z  wyzwaniem, jakim jest 

zapewnienie odpowiedniej 
edukacji dzieciom z Ukrainy. 
Rozwiązania edukacyjne 
związane z  kształceniem 
w polskich szkołach uchodź-
ców z Ukrainy przyjęte w roku 
szkolnym 2021/2022, zostają 
przeniesione także na kolejny 
rok nauki.

Ile dzieci w sumie rozpocz-
nie nowy rok szkolny w szko-
łach Gminy Kobylnica?

Gmina Kobylnica prowadzi 5 
szkół podstawowych z zorga-
nizowanymi w nich oddziałami 
przedszkolnymi, do których 
w  roku szkolnym 2022/2023 
uczęszczać będzie łącznie 
1519 uczniów, w  tym 287 
w oddziałach przedszkolnych.

Czy uczniowie z  Ukrainy 
także podejmą od września 
naukę w naszych szkołach?

Tak, w  wyniku rekrutacji 
w  roku szkolnym 2022/2023 
do naszych szkół zostało przy-
jętych 38 uczniów z Ukrainy. To 
trochę mniej niż w II semestrze 
ubiegłego roku szkolnego, 
gdyż część rodzin powróciła 
do Ukrainy, a część przemie-
ściła się do innego miasta lub 
kraju. Jak będzie dalej czas 
pokaże.

W  mediach ostatnio dużo 
mówi się o  braku nauczy-
cieli w szkołach w kraju. Czy 
i  w  naszych szkołach może 
pojawić się podobny pro-
blem?

W  Polsce obecnie obser-
wujemy bardzo niepokojący 
trend spadku zainteresowania 
zawodem nauczyciela, na co 
mają wpływ zarówno płace 
w  tym sektorze, ale również 
zmiany proponowane przez 
Ministerstwo Edukacji i Nauki 
w prawie oświatowym. Może 
to w konsekwencji pogłębiać 
dalsze problemy z  obsadze-
niem kadry nauczycielskiej. 

W  szkołach na terenie 
Gminy Kobylnica pojawił się 
w tym roku niewielki problem 
z  zatrudnieniem nauczycieli 
edukacji wczesnoszkolnej, 
jednak dyrektorzy szkół zrobili 
wszystko co w ich mocy, aby 
z dniem 1 września kadra pe-
dagogiczna była w komplecie. 

W  gminie Kobylnica na 
dzień dzisiejszy dysponuje-
my wakatami na stanowisku 
pedagoga specja lnego, 
w związku z wprowadzonymi 
z dniem 1 września br. nowymi 
przepisami, które zobowiązują 
placówki do zatrudnienia pe-
dagoga specjalnego. Nie jest 
to tylko nasz problem, ale całej 
Polski, gdyż tych specjalistów 
brakuje na rynku. W noweliza-
cji określono minimalną łączną 
liczbę nauczycieli pedagogów, 
pedagogów specjalnych, psy-
chologów, logopedów oraz 
terapeutów pedagogicznych, 
która będzie musiała być za-
pewniona. Określają także, ja-
kie muszą posiadać kwalifika-
cje. Liczba etatów nauczycieli 
specjalistów jest uzależniona 
od liczby uczniów w  danym 
przedszkolu, szkole. Wszystkie 
szkoły na terenie Gminy Kobyl-
nica zapewniają odpowiednią 
ilość etatów pomimo, że nie 
we wszystkich zatrudniony 
jest pedagog specjalny.

Bieżący rok szkolny zaczy-
na się na szczęście stacjonar-
nie. Co jednak, jeśli epidemia 
powróci jesienią i wrócimy do 
nauczania zdalnego? Nasza 
Gmina jest przygotowana na 
taki plan?

W ubiegłych latach ucznio-
wie spędzili kilka miesięcy na 
zdalnym nauczaniu. 1 wrze-
śnia uczniowie powrócą do 
szkolnych ławek, ale nie ma 
pewności, czy za jakiś czas 
znów nie będą uczyć się on-
line. Czas edukacji zdalnej był 
dla wszystkich bardzo trudny, 
nie tylko ze względu na nowy 
sposób prowadzonych zajęć, 
ale także z powodu cyfrowe-
go przemęczenia. Nadmiar 
informacji, konieczność ko-
rzystania z ekranu komputera 
czy smartfona oraz izolacja od 
rówieśników, zdecydowanie 
obniżała samopoczucie psy-
chiczne i  fizyczne uczniów. 
Z pewnością obecnie ucznio-
wie i nauczyciele coraz lepiej 
radzą sobie z  nauką zdalną. 
Z programów rządowych Zdal-
na Szkoła i Zdalna Szkoła Plus 
pozyskaliśmy sprzęt kompute-

rowy, który jest wypożyczany 
uczniom, którzy nie posiadają 
własnego. 

Obecnie jesteśmy jednak 
w  innym momencie niż pod 
koniec marca 2020 r. Minął 
już pierwszy szok po tym, gdy 
nagle okazało się, że wszyscy 
nauczyciele mają prowadzić 
edukację zdalną. W tej chwili 
jesteśmy już w takim momen-
cie, gdzie nauczyciele i ucznio-
wie nauczyli się korzystania 
z  technologii informacyjno-
-komunikacyjnych, obsługi 
różnego rodzaju narzędzi do 
edukacji zdalnej, jak i  wyko-
rzystywania ich w pracy. 

Planowana budowa szkoły 
podstawowej w  Bolesławi-
cach zapewne przyczyni się 
do zwiększenia standardu 
oświaty w Gminie? 

Z  pewnością inwestycja 
budowy szkoły podstawowej 
w Bolesławicach przyczyni się 
do polepszenia standardu na-
uczania. Nie chodzi tu o ilość 
uczniów w klasach, ponieważ 
tutaj zobowiązują nas przepi-
sy, ale w przypadku dalszego 
napływu dzieci w  obwodzie 
szkoły w Kobylnicy zmuszeni 
będziemy do wprowadzenia 
zmianowości w szkole. Taka sy-
tuacja z pewnością nie będzie 
korzystna dla uczniów jak i ich 
rodzin.

Jakie działania lub reali-
zacje zadań w  minionym 
roku szkolnym okazały się 
sukcesem?

Gmina Kobylnica dla 
podwyższenia standardu 
nauczania stale inwestuje 
w  infrastrukturę szkolną. Od 
ubiegłego roku szkolnego 
utworzona została nowa lo-
kalizacja szkoły podstawowej 
w Kobylnicy w budynku przy 
ul. Transportowej w  Kobyl-
nicy, co pozwoliło rozwiązać 
problemy lokalowe szkoły 
i zapewniło bezpieczną reali-
zację obowiązku szkolnego 
i  przygotowania szkolnego 
w  oddziałach przedszkol-
nych wszystkim dzieciom 
z  obwodu. Powstało tam do 
5 sal dydaktycznych dla klas 
pierwszych, 3 pomieszczenia 

przedszkolne oraz gabinet 
logopedyczny i gabinet inte-
gracji sensorycznej.

W  maju 2022 roku roz-
poczęto prace budowlane 
dotyczące termomoderni-
zacji czterech budynków 
Szkoły Podstawowej w  Ko-
bylnicy. Prace inwestycyjne 
realizowane były w  okresie 
wakacyjnym 2022 i w zakre-
sie prac zewnętrznych będą 
kontynuowane w trakcie roku 
szkolnego. Prace mają zostać 
zakończone w  przyszłym 
okresie wakacyjnym. Termo-
modernizacja przyczyni się 
do poprawy efektywności 
energetycznej szkoły, a  tym 
samym zmniejszenia kosz-
tów zużycia energii. Poprawa 
warunków energetycznych 
zostanie uzyskana poprzez 
wymianę stolarki okiennej, 
wykonanie docieplenia ścian 
i dachów, wymianę instalacji 
ogrzewania, montaż głębi-
nowych pomp ciepła oraz 
wymianę oświetlenia na 
energooszczędne. 

W  maju 2022 roku rozpo-
częto również przebudowę 
starej części budynku Szkoły 
Podstawowej im. Polskich 
Olimpijczyków w  Kwakowie 
na oddział przedszkolny 
oraz filii Gminnej Biblioteki 
Publicznej. Prace budowlane 
rozpoczęto od rozbiórki ist-
niejącego dachu oraz stropu. 
Ostatecznie jednak rozebrana 
została cała poniemiecka część 
budynku szkoły. W obiekcie na 
parterze zaplanowano oddział 
przedszkolny, natomiast na 
piętrze filię Gminnej Biblio-
teki Publicznej. Zakończenie 
przebudowy planowane jest 
na koniec 2022 roku. 

W  maju 2022 roku roz-
poczęto również budowę 
hali przy szkole w  Kwako-
wie. Będzie ona obiektem 

przystosowanym dla osób 
z niepełnosprawnościami. Za-
projektowano wielofunkcyjną 
przestrzeń sportową o  po-
wierzchni 900 m2. Dodatkowo 
hala wyposażona zostanie 
w  rozkładaną widownię na 
około 100 miejsc oraz ściankę 
wspinaczkową. W zapleczu so-
cjalnym umieszczone zostaną 
szatnie z węzłami sanitarnymi 
oraz siłownia. Komunikację 
pomiędzy halą a  szkołą za-
pewni korytarz. Zakończenie 
inwestycji planowane jest na 
grudzień 2023 roku.

Kolejnym działaniem gminy 
jest tworzenie odpowiednich 
warunków do nauczania i wy-
chowania dzieci zdrowych 
razem z dziećmi o specjalnych 
potrzebach edukacyjnych. 
W  minionym roku szkolnym 
powstały w  Szkole Podsta-
wowej w Kobylnicy oraz Sło-
nowicach gabinety integracji 
sensorycznej, w  Sycewicach 
zaś gabinet terapeutyczny. 
Aktualnie powstaje gabinet 
integracji sensorycznej w Sy-
cewicach. W  Kobylnicy i  Sy-
cewicach gabinety powstały 
w  ramach „WzMOCnij swoje 
otoczenie”, program granto-
wego realizowanego przez 
Polskie Sieci Elektroenerge-
tyczne.

W  Gminie  Kobylnica 
w związku z rozwojem miesz-
kalnictwa, a  co za tym idzie 
zamieszkaniem w  Kobylnicy 
wielu rodzin, szczególnie 
młodych małżeństw z małymi 
dziećmi, uruchomiona zosta-
nie także ponownie (po roku 
przerwy) lokalizacja Szkoły 
Podstawowej w  Kobylnicy 
w  budynku przy ul. Wodnej 
20/4 na potrzeby zorganizo-
wania oddziałów przedszkol-
nych.

Rozmawiał
Maciej Szczakowski

Nie ma śmieci, są surowce wtórne. Upominek za zużyte baterie
Baterie przy całej swojej przydatności – a wręcz niezbędności – jak wiele innych powszechnych urządzeń i substancji, mogą stwarzać 
zagrożenie dla ludzi i środowiska. Okazuje się, że jedna mała bateria z zegarka może skazić 1m3 gleby, albo nawet kilkaset litrów 
wody! Dlatego tak ważne jest wyrzucanie ich do pojemników do recyklingu baterii albo przekazywanie do punktów odzysku.

Podczas procesu odzysku surow-
ców z baterii wykorzystywane są róż-
norodne metody do oddzielenia od 
siebie poszczególnych elementów 
zawartych w środku, co pozwala nie 

tylko na ponowne wykorzystanie 
zastosowanych w nich rzadkich ma-
teriałów, ale też chroni środowisko. 

W dniu 9 września 2022 r. w Urzę-
dzie Gminy Kobylnica, przy Biurze 

Obsługi Klienta pojawi się stanowisko 
do zbiórki zużytych baterii. Każdy 
z  mieszkańców Gminy Kobylnica, 
który przyniesie minimum 10 sztuk 
zużytych baterii otrzyma od nas 

upominek. Zbiórka trwać będzie od 
godz. 9.00 do 13.00.

Zapraszamy do wzięcia udziału 
w zbiórce i działań na rzecz naszego 
lokalnego środowiska.
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HOROSKOP
NA WRZESIEŃ Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011

BARAN | 21.03-20.04
Prognoza Tarota:/3 Kielichów/4 Kielichów/6 Buław/
Wielce pracowity miesiąc będzie upstrzony drobnymi, a niekiedy uciążli-
wymi problemami. Optymizm, którym obdarzy Cię los pomoże Ci pokonać 

wszystkie przeszkody. W sferze zawodowej to czas postępu, pomoc rodziny 
i ich pomysły pomogą Ci osiągnąć sukces. Powinieneś zadbać o równowagę 

w życiu zawodowym i rodzinnym. W tym miesiącu finanse też będą satysfakcjonujące, gdy 
z los będzie Ci sprzyjać w tej materii. W połowie miesiąca w firmie mogą pojawić się niesnaski 
wśród współpracowników. Staraj się zachować zdrowy dystans, pod koniec miesiąca nastąpi 
zmiana atmosfery i zapanuje harmonia wśród ludzi. W relacjach rodzinnych i towarzyskich 
będzie panowała miła atmosfera, dadzą Ci odczuć, że im naprawdę na Tobie zależy. W związku 
stałym nastąpi świetny okres, szczególnie w połowie miesiąca. Wspólnie spędzony czas z part-
nerem okaże się doskonałym lekiem na wasze problemy. Nie szukaj dodatkowych miłosnych 
przygód na boku, szczególnie w dniach 14-18 września, taka eskapada może źle się skończyć. 
Singiel powinien zachować ostrożność w relacjach z nowymi znajomymi, gdyż zauroczenie, 
któremu legniesz nie potrwa długo, bo partner nie będzie mieć czystych intencji. 
Rada: Pozytywne nastawienie do świata podniesie Twoją energię.

BYK | 21.04-21.05
Prognoza Tarota:/2 Mieczy/Cesarzowa/4 Denarów/
W  tym miesiącu uda Ci się rozwiązać problemy ciągnące się od 

dłuższego czasu i odzyskać wewnętrzny spokój. Jeżeli umiejętnie 
wykorzystasz pojawiające się możliwości to możesz osiągnąć duży sukces. 

Podnoszenie kwalifikacji i praca zespołowa też mogą pomóc więc korzystaj chętnie z po-
mocy oferowanej przez współpracowników. Druga połowa miesiąca wymagać będzie 
większego zaangażowania i pracowitości. Unikaj konfliktów w środowisku zawodowym 
i prywatnym, staraj się zachować spokój i dystans. To będzie miesiąc przyjemności, 
rozwijania talentów i hobby, co w efekcie przyniesie piękne efekty. Twoja kreatywność 
pomoże Ci w pokonywaniu smutku, wątpliwości i niewiary we własne możliwości. Serce 
singla zabije szybciej, być może wreszcie spotkasz prawdziwą miłość. Duże szanse na 
spełnienie się w tej przepowiedni będą w dniach 18-22 września. W stałym związku 
możliwe ochłodzenie uczuć, jeżeli nic z tym nie zrobicie. Strzeż się zdrady. 
Rada: udziel pomocy osobie jej potrzebującej.

RAK | 22.06-22.07
Prognoza Tarota:/Paź Kielichów/10 Buław/Koło Fortuny/
W tym miesiącu będziesz mieć sporo energii i zapału do działania. 

Na pierwszy plan wysunie się kariera zawodowa. Twoje ambicje 
przyćmią sprawy rodzinne i towarzyskie. Jeżeli podejmiesz się realiza-

cji swoich planów to Twoja kreatywność, inicjatywa i bliscy pomogą Ci osiągnąć cele 
z powodzeniem. Unikaj drażliwych tematów, sporów i zbędnych konfrontacji. Po 23 
września znacznie poprawi się Twoja sytuacja finansowa. W tym miesiącu dokonasz 
przewartościowania i odrzucisz zasady, które komplikują życie i są niewłaściwymi dro-
gowskazami. Pomiędzy 24-28 września los umożliwi Ci nawiązanie nowych ciekawych 
kontaktów. Będzie to doskonały czas na zagraniczną podróż, spotkania i imprezy. Masz 
szansę spotkać sympatyczną osobę, z którą będziesz mieć wspólne tematy. W stałym 
związku będziecie miło spędzać czas. Singiel poszukując bratniej duszy może ją spotkać 
za granicą.
Rada: Posłucha rady, którą da Ci bliska osoba. 

PANNA | 24.08-23.09
Prognoza Tarota:/7 Denarów/Papież/Harmonia/
Będzie to dla Ciebie bardzo pracowity miesiąc. Los sprawi, że będziesz 

mierzyć się z zadaniami, które od dawna odkładałeś na bok. Dzięki 
konsekwencji uda Ci się wykonać wszystkie zaległości pomyślnie. Do 

połowy miesiąca nie podejmuj ważnych decyzji, które mogą wpłynąć na Twoje życie. 
Mądrze zarządzaj swoim budżetem i nie powierzaj nikomu swoich pieniędzy. Ostrożnie 
udzielaj pożyczek, a pomiędzy 22-26 września dobrze pilnuj swojej kasy. Los podsunie Ci 
możliwości do dodatkowych sporych zarobków. W domu uda Ci się rozwiązać problemy, 
z którymi mieszą się Twoi bliscy. W stałym związku mogą pojawić się spięcia, które 
mogą być szybko zażegnane, a obopólne potrzeby łatwo zaspokoić. Singiel wda się 
w romans, ale nie przyniesie on oczekiwanych rezultatów, gdyż to nie jest dobry czas 
na randkowanie. 
Rada: Nie pozwól emocjom przejąć nad Toba kontrolę. 

SKORPION | 24.10-22.11
Prognoza Tarota:/Cesarz/Rycerz Mieczy/2 Kielichów
W pracy wykażesz się ambicją i niezależnością, pamiętaj jednak aby 

nie narzucać swojego zdania innym. Więcej osiągniesz prośbą niż 
rozkazem. Dzięki szkoleniu i wyjazdowi służbowemu uzyskasz ogromną 

szansę zawodową, choć tempo prac będzie w tym miesiącu dość wolne, nie przyśpieszaj 
niczego, bo wszystko będzie takie, jakie ma być. Twoje zarobki będą dość dobre, ale nie 
szalej z wydatkami. Sprawy materialne będą układały się korzystnie. Aby odzyskać 
równowagę potrzebna Ci będzie chwila wytchnienia, najlepszy do tego czas będzie 
w ostatniej dekadzie września. Zaległe spotkania towarzyskie możesz nadrobić w dniach 
17-21 i 24-29 września, gdyż będzie to najlepszy czas na świetną zabawę. Wielką radość 
sprawią Ci sukcesy kogoś z rodziny. Singiel na znalezienie drugiej połówki ma szansę 
w okresie od 24-28 września. Partnerzy w stałym związku będą szukać oparcia i wyci-
szenia. Postaraj się poważnie traktować swoją drugą połowę i jej problemy. Porozmawiaj 
z nią nie forsując swojego zdania.
Rada: mądrze wykorzystaj wysoki poziom swojej energii. 

KOZIOROŻEC | 22.12-20.01
Prognoza Tarota:/Transformacja/Królowa Kielichów/3 Buław/
Czeka Cię bardzo ciężka praca, ale na szczęście przyniesie pożądane 
efekty. Atmosfera w pracy będzie dobra. Sprawy, które rozpocząłeś 

w poprzednim miesiącu nabiorą tempa. Sukces finansowy osiągniesz 
dzięki inwestowaniu pracy i środków w innowacyjne rozwiązania. Wszystkie Twoje inwe-
stycje rozpoczęte od września okażą się opłacalne. Jeżeli podejmiesz decyzję o zmianie 
zatrudnienia to na szukanie nowej pracy i rozmowy kwalifikacyjne najlepszym okresem 
będą dni od 23-30 września. W tym miesiącu nie pożyczaj nikomu pieniędzy, gdyż ich 
nie odzyskasz. Pomiędzy 18-22 września będziesz mieć możliwość poznania ciekawych 
i wartościowych ludzi, ale unikaj oceniania ich po pierwszym wrażeniu, jeżeli zechcesz 
się z nimi przyjaźnić. Wspaniała pora na poszerzanie horyzontów poprzez podróże, 
studia lub zwyczajne wydarzenia. Postaraj się o rozwój zawodowy w innym kierunku 
niż dotychczasowy. Jeżeli się podejmiesz zadania, to uda Ci się osiągnąć cel. W stałym 
związku spokój i wiele wspólnych planów. Singiel może spotkać swoją drugą połówkę 
pomiędzy 24-28 września i będzie to strzał w dziesiątkę.
Rada: Jeżeli jesteś w stałym związku nie wdaj się w romans na boku.

RYBY | 19.02-20.03

Prognoza Tarota: 7 Buław/8 Mieczy/4 Mieczy/

Pomimo pomieszania szyków przez los uda Ci się wiele osiągnąć 

początek miesiąca będzie pracowity, sytuacja w pracy się wyklaruje, 

a relacje między ludźmi będą dobre. Wyznaczaj sobie zadania i podejmuj się ich re-

alizacji. Mimo przeszkód uda Ci się osiągnąć cele. Finanse będą obiecujące. Najgorszy 

czas na podpisywanie umów, szukanie wspólników, podejmowanie ważnych decyzji 

będzie w dniach 15-19 oraz 22-26 września. W tym czasie zachowaj wielką ostrożność 

w tym miesiącu pojawią się wokół Ciebie nowi znajomi, zaś starzy będą trwać przy 

Tobie i nie opuszczą Cię w potrzebie. Dla stałego związku będzie to dobry czas. Dla 

singla miłość będzie na wyciągnięcie ręki, gdyż kandydata na partnera pozna w pracy 

lub na służbowym spotkaniu. 

Rada: Korzystaj z każdych zaproszeń na imprezy, gdyż możesz zostać mile zaskoczony.

BLIŹNIĘTA | 22.05-21.06
Prognoza Tarota:/9 Denarów/Białą Karta/Głupiec/
Teraz skupisz się na sprawach zawodowych. W Twojej karierze, dzięki 
której osiągniesz stabilizację finansową wspierać Cię będzie Twoja ro-

dzina. Los obdarzy Cię powodzeniem, dzięki temu p[odejmować będziesz 
szybkie i mądre decyzje przynoszące wzrost finansowy i zawodowy. Pojawią się 

możliwości do wyjazdów służbowych za granicę, wiele wyzwań, co sprawi, że poczujesz 
zmęczenie, ale po 21 września powróci energia i uczucie szczęścia. W okresach od 1-5 i 17-21 
września nie przeceniaj swoich możliwości i nie zabieraj się za sprawy, na które jeszcze nie 
nadeszła odpowiednia pora. Nie wyprzedzaj czasu. Pomiędzy 5-28 września masz zielone 
światło na planowanie większych inwestycji, a nawet kupno mieszkania czy budowę domu. 
W tym miesiącu z powodzeniem możesz wziąć się do większych porządków, remontu lub 
przeprowadzki. Pomiędzy 17-21 września los pomoże Ci tak manewrować sprawami, żebyś 
z wszystkich trudności wyszedł obronną ręką. Urok osobisty i siła przekonywania pomogą Ci 
osiągnąć cel. Może się trochę namieszać w związkach uczuciowych, bo porywy serca nieco 
osłabną, ale jest nadzieja, że uda się wzmocnić to, co osłabło wspólnymi siłami.
Rada: Harmonię i spokój można osiągnąć dzięki relaksującej muzyce, modlitwie, medytacji.

LEW | 23.07-23.08
Prognoza Tarota:/Król Buław/5 Denarów/As Kielichów/
W pracy uda Ci się osiągnąć więcej od innych, dzięki temu możesz 

wreszcie otrzymać zasłużony awans. Codzienna praca nie będzie 
nastręczać problemów. Jeżeli szukasz nowej pracy to znajdziesz ją szybko 

i będziesz mógł spełniać swoje marzenia zawodowe. Finanse będą stabilne, możesz na-
wet otrzymać niespodziewaną gotówkę. Pomiędzy 5-29 września to doskonały czas na 
powiększenie majątku i na różnego rodzaju posunięcia biznesowe. Warto też skorzystać 
z możliwości podniesienia kwalifikacji zawodowych. Możesz też łatwo poszerzyć zakres 
usług Twojej firmy. Dla stałego związku może to być niestabilny emocjonalnie okres. 
Mogą wystąpić trudności we wzajemnym porozumiewaniu. Należy dołożyć starań, aby 
to naprawić. Singiel może poznać interesującą osobę w kręgu zawodowym.
Rada: Skup się na rozwoju osobistym i edukacji. 

WAGA | 24.09-23.10

Prognoza Tarota:/Królowa Buław/9 Mieczy/Sprawiedliwość/

W sferze zawodowej i finansowej w tym miesiącu będzie się wiodło 

doskonale. Możesz zawrzeć korzystną transakcję lub nawiązać kontakty, 

które szybko zaprocentują. Masz też świetny czas do zdobywania wiedzy, na szkolenia, 

które podniosą Twoje kwalifikacje zawodowe. Systematyczność w działaniu pomoże 

Ci osiągnąć zamierzone cele. Los sprawi, że Twój portfel w tym miesiącu będzie pełny. 

Dobrą lokatą będzie branża komunikacyjna. W domu trudno będzie osiągnąć harmonię 

wśród członków rodziny. Uważać będziesz, że rodzina zbyt wiele od Ciebie wymaga. 

Ustal z bliskimi nowe zasady i postaraj się, aby zostały zaakceptowane i stosowane przez 

Was wszystkich. Sprawiedliwie na wszystkich członków rodziny rozłóżcie obowiązki 

domowe, wówczas nastąpi zgoda. W stałym związku należy zadbać o miłą atmosferę. 

Dla singla to nie jest dobry czas na randkowanie. Należy trochę poczekać.

Rada: Nie działaj na oślep i nie trać energii na zbędne ruchy.

STRZELEC | 23.11-21.12
Prognoza Tarota:/Paź Mieczy/10 Kielichów/Król Kielichów/ 
Do 20 września w Twoim życiu nastąpią poważne zmiany, obfitujące 

w niespodzianki, a w drugiej dekadzie wszystko się uspokoi. Ten mie-
siąc jest dobrym czasem na planowanie dalszej kariery. Szukaj sojuszników, 

których możesz pozyskać poprzez nawiązywanie kontaktów z różnymi ludźmi. Jeżeli 
dojdziesz do wniosku, że należy zmienić pracę lub przekwalifikować się, to teraz jest 
na to odpowiedni czas. Szczególny nacisk położysz na finanse, zaczniesz planować 
i właściwie zarządzać, a nadwyżki dobrze inwestować, co pozwoli Ci na znaczny przy-
rost dochodów. Mimo różnych problemów rodzinnych bardzo mocno zaangażujesz się 
w pracę. Twój ambicja pomoże Ci gorliwie wykonywać swoje obowiązki. Po 10 września 
uwidoczni się napięcie pomiędzy życiem osobistym, a zawodowym, wówczas zaczniesz 
się zastanawiać, czy realizować tylko to, co dotyczy własnego podwórka, czy może 
sięgać znacznie dalej.
Rada: Wykorzystaj możliwe sposobności i okazje do wypoczynku. 

WODNIK | 21.01-18.02

Prognoza Tarota:/Kapłanka/6 Kielichów/As Buław/

Jeżeli chcesz rozwijać swoją karierę to we wrześniu na pierwszym 

miejscu ulokuj kwestie zawodowe i edukację. Kompromisy pomogą 

osiągnąć cele, zaś upór przyniesie szkody znajdź też czas na rozwój osobisty i podróże, 

także służbowe, oraz na chwile odpoczynku. W okresie od 9-13 września oraz 18-22 

września będzie świetny moment na podejmowanie kluczowych decyzji. Nie musisz 

martwić się o swoją sytuację finansową. W sferze uczuciowej będzie mniej pomyślny 

czas, gdyż dotychczas panująca harmonię zaburzą zachowania partnera okazującego 

zazdrość i zaborczość. Postaraj się powściągnąć skrajne uczucia, co może uratować Wasz 

związek, jeżeli Ci na nim zależy. Uważaj, żeby nie wdać się w romans, który zakończy 

się katastrofą.

Rad: Zawsze możesz liczyć na wsparcie bliskich.
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